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بررسی چالش های آموزش مجازی:

اولی ها  کلاس 
بمانید منتظر 
با توجه به تعطیلی چند ماه ایران و پاندرومی کرونا
مدارس همچنان تعطیل بوده و آموزش و پرورش

 برای دانش آموزان پایه حساس و مهم اول برنامه هایی را 
در راستای کار خود قرار داده است

درشهرفرهنگسیاست
نقش احزاب در این روزهای بحرانی دقیقا چیست؟ 

تعطیلی خودخواسته 
جریان های سیاسی 

روزهای خوبی در انتظار 
تئاتر پساکرونا نیست

 عدم حمایت کافی از هنرمندان تئاتر، به خروج نیروی انسانی 
ازاین عرصه می انجامد

رئیس جامعه حرفه ای هتلداران خراسان رضوی پیش بینی کرد: 

رواج اسکان 
غیررسمی در مشهد
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طــرح دو فوریتــی بهارســتانی ها در مقابل 
مذاق  به  نگهبان  ردصلاحیت های شــورای 
حقوقدانان این شورا خوش نیامد و حالا این 
سوال مطرح می شــود که چه سرنوشتی در 

انتظار این مصوبه خواهد بود؟
به گــزارش خبرآنلایــن، »عدم التــزام به 
اســلام«، »عدم التزام به نظــام جمهوری 
اســلامی ایــران« اینها جملاتی اســت که  
دست کم یک سوم نمایندگان مجلس فعلی 
به خوبی با آن آشــنا هستند و نزدیک به دو 
ماه پیش طعم آن را با گوشت و پوست خود 
احســاس کردند؛ جملاتی که حکم مهر رد 
صلاحیت بر کارنامــه کاندیداهای انتخاباتی 
را دارد و شــورای نگهبــان در مقام ناظر بر 
انتخابات از آن به کرات اســتفاده می کند و 
در ایــن دوره از انتخابات تعــداد انبوهی از 
داوطلبین به تیر این دو بند قانونی شــورای 
نگهبان گرفتار شــدند و از گردونه انتخابات 
بیرون ماندنــد؛ موضوعی کــه طبق قانون 
اساسی باید تنها بر اســاس گزارشات چهار 
منبــع یعنی وزارت اطلاعات، قــوه قضائیه، 
نیروی انتظامی و ثبت احوال باشد اما داستان 
رد صلاحیت شــدگان حکایت از ان دارد که 
گویا منبع دیگری نیز برای اعضای شــورای 
نگهبــان خارج از این چهار منبع قانونی بوده 
اســت و حتی برخی فرصــت دفاع از خود را 

هم پیدا نکردند.
طرحی برای دفاع نمایندگان در مقابل 

ردصلاحیت ها
چهارشنبه هفته پیش بود که در جریان نشست 
علنی مجلــس نمایندگان از طرحی دو فوریتی 
رونمایی کردنــد که ریشــه در اتفاقات ریز و 
درشــت منتهی به انتخابات ۲ اســفند داشت؛ 
طرحی که قرار اســت مانند یک سدی در برابر 
ســیل رد صلاحیت های شورای نگهبان عمل 
کنــد. بر اســاس این طرح به کســانی که رد 
صلاحیت شــده اند این اجازه را می داد که در 
دادگاه بر علیه شــورای نگهبان و کســانی که 
گزارش کذب داده اند اقامه دعوا کند.دوفوریت 
این طرح با اکثریت آرا در مجلس رای آورد اما 
به نظر می رسید این طرح با راه همواری مواجه 
نباشــد چراکه علی رغم آنکه اعضای شورای 
نگهبان دائما از خلا قانونی ســخن می گویند 
و اعــلام می کننــد اگر قانونی برای بررســی 
صلاحیت ها باشد از آن اســتقبال می کنند اما 
هربار که کار به قانون نویســی برای انتخابات 
رسید و دست خود را در این زمینه تنگ دیدند 
آن را مخالف با شــرع و قانون اساسی معرفی 
کردند و مصوبه را دوباره به بهارستان برگشت 
زدند؛ این طرح دو فوریتی هم مشخص بود که 
احتمالا به مذاق اعضای شورای نگهبان خوش 

نیاید؛ و اتفاقا همین هم شد.
دو فوریتی بهارستان در سیبل شورای 

نگهبانی ها
اولین بار نبود که عباسعلی کدخدایی سخنگوی 

شورای نگهبان مجلس دهم را هدف کنایه ها 
و اظهارات خود قرار می دهد؛مجلسی که اگر 
رای آن نبــود قطعا کدخدایــی مانند دوران 
مجلس نهم نمی تواســت بر کرسی شورای 
نگهبان بنشیند.حالا سخنگو دو فوریت اخیر 
نمایندگان را نشانه می رود و دریادداشتی که 
آن را در صفحات شــبکه های اجتماعی اش 
منتشــر کرد می نویسد:»امروز در خبرها آمده 
بود که مجلس بعد ازتعطیلات کرونایی و غیر 
کرونایی جلســه علنی داشت و ناگهان یک 
طرح دوفوریتی مطرح شــد که همگان را به 
تعجب واداشــت. وسط بحران کرونا چه چیز 
واجب تر از اصلاح قانون انتخابات؟! انتظاری 
که ۴ ســال به پای آن نشســته بودیم! اول 
خیــال کردم وظیفــه ناتمــام مجلس یعنی 
اصلاح قانون انتخابات و اجرای سیاست های 
کلی انتخابات موضوع دوفوریتی اســت! اما 
زهــی خیال باطل! احقاق حق آن دســته از 
نمایندگانی که علیه آن ها مثلا گزارش خلاف 

واقع داده شده است!«
در همیــن حال وقتی کــه »محمد دهقان« 
از دیگر حقوقدانان شــورای نگهبان در حال 
رایزنی و نشســت و برخاســت با منتخبان 
مجلس یازدهم بود، »هادی طحان نظیف« 
عضو دیگری از حقوقدانان شــورای نگهبان 
به تبعیت از کدخدایی، تاخت و تاز به مجلس 
دهمی ها را در دستور کار قرار داد و در صفحه 
نمایندگان  »اینکه  نوشــت:  اینســتاگرامش 
مردم چقدر دغدغه مردم و مســائل آنها را در 
چنین روزهای کرونایی داشته باشند، جایگاه 
مجلــس را در ذهن جامعه روشــن می کند. 
اینکه الآن مردم در چه وضعیتی هســتند و 
با چه مشــکلاتی دست و پنجه نرم می کنند 
و نماینــدگان آنهــا چقدر پیگیر مســائل و 
موضوعات مردم باشــند، آنها را در رأ س امور 
می نشــاند.« او در ادامه می نویســد: » وقتی 
مردم با چشــمان خــود می بینند که مجلس 

محتــرم در آخرین روزهــای فعالیت خود در 
خصوص تصویب قانون بودجه که مهم ترین 
قانونی است که بر وضعیت اقتصادی آنان و 
کشــور در یک سال آتی اثرگذار است، دست 
به دامان رهبری با حکم حکومتی می شــود، 
از ظرفیت های قانون اساسی مانند اصل ۷۹ 
که دقیقــا برای چنین روزهایی تعبیه شــده 
بهره نمی برد و در شــرایط کرونایی به تأمین 
هزینه های بیمه ای و درمانی بیماران کرونا و 
خصوصا افــراد نیازمند مبتلا به این بیماری، 
اعطای کمــک و تســهیلات جبرانی برای 
کســب و کارهایی که به خاطر این شــرایط 
دچار مشکل شده اند و همچنین تأمین اقلام و 
نیازهای ضروری و اساسی مردم در شرایطی 
کم توجهی می کند و مســائل و دغدغه های 
دیگری مانند نمایندگان ردصلاحیت شــده، 
برای آنان اولویت دارد، به که و کجا باید پناه 
برد؟ و الا شورای نگهبان که سال هاست در 
خفا و علن اصلاح قانــون انتخابات را فریاد 

می زند؛«
کنایه مطهری به کدخدایی

اظهــارات کدخدایــی از ســوی نمایندگان 
مجلــس بی پاســخ نماند و مطهــری اولین 
کســی بود که بــه این صحبت هــا واکنش 
نشــان داد. او در صفحه توئیترش نوشت: » 
واکنش آقای کدخدایــی به طرح دو فوریتی 
مجلس برای اصلاح قانــون انتخابات قابل 
تأمل است. ظاهراً ایشان مایل است شورای 
نگهبان مطلق العنــان باقی بماند. اصرار پی 
در پی وی بر این که کار شــورا درست بوده، 
حاکــی از عذاب وجدان ایشــان از برخی رد 
صلاحیت های بی حســاب اســت که امری 

مبارک است.«
دخالت و تعیین تکلیف وظیفه شورای 

نگهبان نیست
احمــد همتــی نماینــده ســمنان یکی از 
نمایندگانــی بود که هفته پیــش در دفاع از 

طرح دو فوریتی پشــت تریبون مجلس قرار 
گرفت او حالا دربــاره اظهارات کدخدایی به 
خبرآنلاین می گوید: یکی از مهمترین ارکان 
حکومت عدالت اســت و اگر در حکومتی بی 
عدالتی و  ظلم وجود داشته باشد به دنبال آن 
مســئله اقتصاد نه اقتصادی خواهیم داشت و 
نه اعتماد عمومی بنابراین کســانی که هنوز 
مفهوم عدالت را نمی دانند این را بدانند اولی 
ترین موضوع برای هر حکومتی عدالت است.

اگر می خواهیم شاخص های توسعه محقق 
شود مسئله عدالت است و تعجب از این است 
که یک عضو حقوقدان شــورای نگهبان به 
صورت توهین آمیــزی به مجلس انتقاد می 
کندکه چرا دوفوریــت را تصویب کرد و این 
هم جای تاسف و هم جای سوال دارد که این 
عضوشورای چه حقی دارد که درباره مصوبه 
مجلس به این صــورت صحبت کند و یکی 
از ارکان اصلی نظام را که به فرموده امام در 
راس امور است را مورد توهین قرار می دهد.

وی تاکیــد می کند »شــورای نگهبان تنها 
وظیفه دارند مصوبــات مجلس را با قانون و 
شــرع تطبیق بدهند و بر اساس وظیفه اقدام 
کنند نه آنکه از پیش برای نمایندگان تعیین 
تکلیف کنند که بــه چه اموری بپردازند و به 
چه اموری نپردازند قابل توجیه نیســت. این 
موارد اگر اصلاح نشــود بی عدالتی سیاسی، 
بــی عدالتی اجتماعی و اقتصادی را به دنبال 
می اورد کــه نتیجه آن بی اعتمادی عمومی 
اســت و در انتخابات گذشــته این موضوع 
را به وضوح مشــاهده کردیــم و پایین ترین 

مشارکت مردم رقم خورد.
همتی می گوید»این طرح با هدف عدالت در 
دستور کار قرار گرفته است. البته ما قبلا هم 
یک اصلاح قانون مبسوطی در همین مجلس 
داشتیم که در شورای نگهبان رد شد و مجبور 
شــدیم به این سمت برویم و بخشی از آن را 
اصلاح کنیم که با رای قاطعی دو فوریت آن 

مصوب شد  مشخص شد این یک خواسته ای 
فراجناحی است.«

همتی با بیان اینکه ما نباید از قانون و عدالت 
بهراسیم گفت: »ما چهار نهاد داریم از جمله 
وزارت اطلاعات، قوه قضائیه، نیروی انتظامی 
ثبت احوال که باید به آنها اســتناد شــود اما 
وقتی گزارشات مبهم از جاهای دیگر گرفته 
می شــود و به آن گزارشــات نا معلوم استناد 
می کنند باید مشــخص شود که چطور مورد 
استناد قرار می گیرند که بهترین محل برای 

پیگیری این موضوع قوه قضائیه است.«
این نماینده مجلس تاکید می کند»ســخنگو 
بارها اعلام کردنــد نمایندگان رد صلاحیت 
شده پرونده و مشــکلات مالی دارند پرونده 
تخلف آنها را به قوه قضائیه بفرستید تا آنجا 
رسیدگی شود و مشخص شود این اظهارات 
درست اســت یا خیر که اگر درست بود باید 
متخلف مجازات شود اما اگر صحت نداشت 
اعاده حیثیت شود چراکه پای نظام و آبروی 

نظام در میان است.«
چه سرنوشتی در انتظار دوفوریت است؟  
با اوج گرفتن کش مکش ها برســر طرح دو 
فوریتی مجلس و اصلاح قانون انتخابات باز 
این سوال مطرح شــد که آیا این دو فوریت 
هم به سرنوشــت مصوبات دیگــر در زمینه 
انتخابات گرفتار می شــود؟  قانــون  اصلاح 
همتی درباره احتمال رد شــدن این مصوبه 
در شــورای نگهبان به خبرآنلاین گفت:»ما 
وظیفه ای داشــتیم کــه آن را انجام دادیم و 
معتقدیم رد صلاحیتــی که صورت می گیرد 
باید صحت و ســقم آن بررســی شــود که 
اگرکذب بود جایگاهی برای رسیدگی به آن 
وجود داشته باشد که در اینجا بهترین محل 
دادگاه می تواند باشد این موضوع نه به لحاظ 
ظاهری و نه به لحاظ محتوایی نه با شــرع 
و نــه با قانون اساســی مغایرتی ندارد و این 
طرح مشخص می کند که راحت به یکدیگر 
تهمت نزنیم و بخشــی از آن خلا قانونی که 
وجــود دارد جبران شــود و جلوی برخی آن 

سودجویی ها گرفته شود.«
نماینده ســمنان در پاســخ به این سوال که 
صحبت هــای کدخدایی و بعضــی اقدامات 
حقوقدانان شورای نگهبان می تواند سیاسی 
کاری باشد چون دلیلی برای رد این مصوبه 
وجود نــدارد گفت:»هدف را نمــی دانم اما 
مجلس حق دارد نســبت به احقاق حق خود 
وارد عمل شــود و نمی تواننــد با این لحن 
با نمایندگان صحبت کــرد و این به معنای 
تضعیف مجلس است. اگر قرار باشد هر فرد 
و نهادی خــارج از چارچوب های قانونی خود 
رفتار کند و یا در جهــت تضعیف و تخریب 
نهــاد دیگری برآید نتیجــه این اقدامات آن 
می شــود که دیگر کســی به دیگری اعتماد 
نکند و تاثیر آن در جامعه انعکاس پیدا خواهد 

کرد.«

گلایه نمایندگان از مواضع سیاسی آقای سخنگو از دخالت تا تعیین تکلیف برای نمایندگان 

جدال بر سر شفاف سازی ردصلاحیت ها

هنوز هم وضعیت مشهد قرمز است
آنچه در جلسه خانه احزاب با استاندار خراسان رضوی گذشت

رئیس خانه احزاب خراسان رضوی گفت: هنوز هم اولین حرف استاندار این بود که وضعیت 
مشهد قرمز است.

به گزارش ایســنا، محمدعلی گندمی در خصوص جلسه خانه احزاب با استاندار، اظهار کرد: 
محورهای اصلی این جلسه با توجه به شرایط فعلی جامعه به خصوص استان خراسان رضوی، 
بیشــتر موضوع کرونا و همچنین در زمینه جایگاه احزاب و تشکل ها بود که در شرایط فعلی 

می توانند چه کمکی به استاندار و مسئولان کنند.
وی بیان کرد: جلسه در مجموع خوب بود، همه اعضای شورای مرکزی که در جلسه حضور 
داشــتند، صحبت کرده و نظرات حزبی و نظرات خود پیرامون خانه احزاب بیان کردند، خانه 
احزاب یک NGO است، تنها کار سیاسی انجام نمی دهد، بیشتر کارهای صنفی و اجتماعی 
انجام می دهد. با مسئولان به خاطر مسائل اجتماعی و با احزاب به دلیل حل مسائل صنفی 
ارتباط دارد. اگر مشکل، اختلاف و مسایلی وجود دارد، برای حل اختلافات و همچنین فعال 

شدن احزاب ورود پیدا  می کنند.
گندمی عنوان کرد: استاندار در این جلسه بیان کردند که ما کارگروه های زیادی در زمینه های 
اجتماعی، آموزشــی و اقتصادی داریم، خوب اســت که برای هر یک از این کارگروه ها یک 
نماینده مشخص شود تا هم در جریان کارهای آنها باشد و هم آنها بتوانند از نظرات ما استفاده 
کنند. این نکته مهمی است که ارتباط سازمان یافته وجود داشته باشد و مساله شخصی نباشد. 
جمع بندی این کار می تواند هم برای خانه احزاب مفید باشــد و هم حضور آنها به کارگروه ها 
کمک می کند. مطلب دیگری که بیان کردند این بود که هیات رئیسه خانه احزاب در شورای 

اداری شرکت کنند که اعلام کردند نامه را ابلاغ خواهند کرد.
کل نظام باید پشت مساله کرونا بایستد

این فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: در حال حاضر کرونا مساله اصلی مملکت ما است که 
کل نظام باید پشت این قضیه بایستد. اینکه بگویند شیب تند و کند شده یا یک منطقه سفید 
و دیگری خاکســتری بوده، ممکن است مقداری گول زننده باشد، زیرا کرونا در ووهان چین 
ریشه کن شد و به حالت عادی برگشت، اما دوباره از هفته گذشته تعدادی را شناسایی کردند.

رئیس خانه احزاب خراسان رضوی افزود: پیش بینی اکثر اندیشمندان و صاحبنظران این است 
که کرونا به این زودی از بین نخواهد رفت، زیرا قدرت واگیری آن فوق العاده زیاد است و اگر 
کمترین تعلل و بی احتیاطی انجــام دهند، دوباره اوج می گیرد. در زمینه فردی تاکید خود ما 
این بوده که همه باید رعایت کنند. در بعُد حاکمیتی نیز ما معتقدیم تنها دولت متولی این کار 
نیست، همه باید پای کار باشند، منتها به این دلیل که مدیریت این کار اجرایی بوده، بر عهده 

دولت است، دولت نیز باید نظارت و هماهنگی کند و مسیولیت پذیری خود را افزایش دهد.
باید در بحث کرونا منطقه  ای عمل شود

وی با اشاره به اینکه اعتقاد ما بر این است که باید سه کار اساسی انجام شود، تصریح کرد: اول 
اینکه شورایی که تصمیم می گیرند، شورایی کاملا موجه بوده و افراد برجسته و متخحصص، 
پزشــکان خبره و مدیران دارای برنامه در آن حضور داشــته باشند تا مســایل را از زوایای 
مختلف بررسی و تجزیه و تحلیل کنند. دوم اینکه مسایل را منطقه ای کنند. مسئولان استان 
خراسان نباید به صرف اینکه از بالا دستوری به آنها داده می شود، مردم را نادیده بگیرند یا با 

بی احتیاطی قربانی شوند، زیرا وضعیت استان ها کاملا متفاوت است.
گندمی ادامه داد: خراسان رضوی به دلیل رفت و آمد زیاد و زائرپذیری بالایی که دارد و اینکه 
از شهرســتان ها نیز برای کارهای مختلف مراجعه می کنند، طبیعی است که در معرض آفت 
بیشتری قرار داشته و احتمال اینکه افراد مبتلا شوند، بالا است. هیچ ماموری معذور نیست، 
مسئولان استان هم در انتقال مسائل به مرکز و هم در اجرای آن در سطح استان مسئولیت 

مضاعف دارند.
هنوز هم حرف اول استاندار، وضعیت قرمز مشهد است

این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه ما قبلا دو نامه در شرایط کرونا نوشتیم که یک 
نامه در 2۴ اســفند و دیگری در 11 فروردین بود، عنوان کرد: قبلا نامه ای نوشته بودیم که 
شــورای مرکزی با کلیه مدیران کل، روسای دانشگاه ها، فرمانداری، خود استاندار و دیگران، 
برای بیان نظرات و اســتفاده از دیدگاه های آنها ملاقات کنند. این کار را شروع کرده بودیم 
که دو، سه جلسه انجام شد، اما به دلیل انتخابات و کرونا نتوانستیم این قضایا را ادامه دهیم، 
امیدواریم از اردیبهشت این سلسله جلسات را شروع کنیم، در این جلسه هنوز هم اولین حرف 

استاندار این بود که وضعیت مشهد قرمز است.
رئیس خانه احزاب خراسان رضوی با بیان اینکه در حال حاضر اولویت هیچ مساله ای بالاتر 
از کرونا نیست، عنوان کرد: اگر مساله کرونا حل نشود، مسایل اقتصادی، اجتماعی و آموزشی 
همیشــه نیم بند ادامه خواهد یافت که خاصیتی نخواهد داشــت و حتی از نظر اقتصادی و 
آموزشی بیشتر ضرر می کنیم. اگر یک ماه تعطیل کنیم و حلقه زنجیره انتقال قطع شود، به 

نفع همه است.
آستان قدس 6 ماه از اجاره های خود را به حساب نیازمندان واریز کند

وی خاطرنشــان کرد: الان زمانی است که آســتان قدس همت کند، البته در این ایام آقای 
مروی کمک کرده و اقدامات خوبی انجام دادند، 2۵0 هزار بســته به افراد نیازمند داده شده 
که اگر ســازمان یافته باشــد می تواند 80 درصد حاشیه شهر را تامین کند. آستان قدس باید 
تصمیم بزرگی بگیرد، این نهاد اجاره های زیادی دارد، می تواند دســتور دهد حداقل 6 ماه از 
سهم اجاره ها را صرف مردم کرده و به صورت ریالی و نقدی به حساب نیازمندان واریز کنند. 
گندمی افزود: برخی گره های دیگر مانند دارو و درمان هم باید حل شود. ابتدای شیوع بیماری 
کرونا، تعدادی از پزشــکان و پرســتاران بیان می کردند که حتی وسائل ابتدایی هم نداریم، 
در حالی که باید وســایل فراوان باشــد. حدود 100 نفر از کادر درمانی مبتلا و تعدادی هم 
شهید شدند. این مسائل بسیار مهمی است. ما این مسایل را در جلسه با استاندار باز کردیم، 
صحبت های استاندار هم در تایید این موارد بود و در هیج موردی حرف یکی از اعضای ما را 
رد نکردند.این فعال سیاســی اصلاح طلب ادامه داد: همه صحبت ها در این راستا بود که باید 
از همه امکانات استفاده کنند و باید برنامه ریزی شود. اکنون زمانی است که همه باید با هم 
آشتی کنیم، اگر از نظر سیاسی، فکری و فردی مشکلی بوده، باید فراموش شود. دنیای بعد از 
کرونا حتما دنیای متفاوتی خواهد بود، به خصوص ویروسی که تمام ابرقدرت ها، قدرت های 
بزرگ جهانی و سازمان های متخصص می گویند بعد از جنگ جهانی دوم بیشترین خسارت 
را حتی بهه لحاظ اقتصادی به بشر وارد کرده است.رئیس خانه احزاب خراسان رضوی بیان 
کرد: 1۵0 هزار نفر بر اثر کرونا فوت کردند، بیش از دو میلیون نفر آلوده صد در صد شدند و 
حتی میلیون ها نفر دیگر در قرنطینه خانگی یا مبتلای خفیف هستند. از نظر اقتصادی چندین 
تریلیون دلار لطمه زده وارد شــده است. غیر از این مســایل اجتماعی نیز وجود دارد، 1۹۵ 
میلیون نفر بیکار خواهند شد. در کشور خودمان نیز وضع اینگونه است. هرقدر تدبیر شود، باز 

هم فاجعه بسیار عمیق است.
بشر باید با وجود کرونا به فکر عمیقی فرو رود

وی با اشاره به اینکه بشریت با وجود کرونا به فکر عمیقی فرو خواهد رفت، زیرا چنین ویروس 
ریزی بشر را مستاصل کرده است، تصریح کرد: این موضوع جلوه ای از قدرت پروردگار بود. 
امروزه بشــر باید به فکر فرو رود که مرگ در دو قدمی قرار دارد. ابرقدرت هایی مانند آمریکا 
حریف این ویروس نمی شوند و ممکن است قدرت آنها جابه جا شود، کشورهای دیگر نیز این 
وضعیت را دارند. گندمی اضافه کرد: در این ماجرا در سطح جهان چهار زن در آلمان، ایرلند، 
فنلاند و نیوزلند کمترین ابتلا و بهترین مدیریت را داشتند، حتی قبل ورود کرونا تدابیر لازم را 
اندیشیده بودند، اما ترامپ و جانسون در خواب خرگوشی بودند و برای خود تحلیل های دیگری 
انجام می دادند، مدیریت های سالم و دلسوز و مدیرانی که با فکر و اندیشه از توان کل جامعه 
استفاده کرده، حرف اندیشمندان را گوش کردند و تصمیمات قاطع، سریع و به موقع گرفتند، 
در این جریان خوب درخشیدند. مدیریت زنان در ابعاد مختلف سالم تر، بهتر و دقیق تر است و 
این چهار زن رئیس کشورهایی هستند که شاید کمترین فساد را در دنیا دارند.این فعال سیاسی 
اصلاح طلب خاطرنشان کرد: این شرایط نشان داد که می توان با کرونا با  نوع دیگری برخورد 
کرد. خداوند به کســی که صداقت دارد، کار درست انجام می دهد و خدایی، پاک و صادقانه 
عمل می کند، قطعا کمک می کند، اما اگر کســی با دروغ، فریب و حیله عمل کرده و ظلم و 

فساد انجام دهد، بالاخره روزی گرفتار می شود.

نقش احزاب در این روزهای بحرانی دقیقا چیست؟ 

تعطیلی خودخواسته جریان های سیاسی 
کــه  شــرایطی  در 
کارشناســان  اکثــر 
بیشــترین  معتقدند 
کرونا  بحــران  تاثیر 
بــوده  اقتصــاد  روی 
اســت اما با نگاهی به 
می توان  حوزه ها  دیگر 
بــه خوبــی دریافــت 
کــه همــه حوزه های 
سیاســی،  مختلــف 
را  و... جوامع  اجتماعی 
تحت تاثیر قرار داده و به تعطیلی کشــانده 
اســت. بنابراین در چنین شرایطی عبور از 
بحران های اقتصادی خیلی دشــوار خواهد 
شــد. ایران قبل از شــیوع این ویروس به 
خاطــر تحریم هــا اقتصــادش دچار یک 
بحران شــد و در محاصره مشکلات قرار 
گرفــت. به گونه ای که یکی از شــعارها و 
وعده های انتخاباتی جریان های سیاســی 
در اسفندماه ۹8 مانور روی حل مشکلات 
اقتصادی و معیشــت جامعه بود. حالا اما 
شیوع کرونا مشــکلات را دو برابر کرده و 
اقتصاد کشور را به حالت تعطیل درآورده و 
جامعه در یک سراشیبی قرار گرفته است. 
با این حال ما شاهد خودتعطیلی نهادهایی 
هستیم که در این شــرایط باید حضوری 
پررنگ داشته باشــند. یکی از این نهادها 
احزاب و جریان های سیاســی هستند که 
انتظــار می رفت با حضور در کنار نهادهای 
تصمیم ساز و نقدهای ســازنده در عبور از 
این شــرایط، دارای اســتراتژی و راهکار 
باشــند. اگر تا پیش از ایــن احزاب فصلی 
داشــتیم که فقط در زمان انتخابات فعال 
می شــدند، حالا دیگر همان طــور که در 
اسفندماه امسال شاهد بودیم همان کارکرد 
فصلی خود را نیز از دست داده اند. متاسفانه 
نهادهای سیاســی در ایران همیشه منتظر 
یــک فرصت هســتند تا خــود را به یک 
تعطیلی فصلی بفرســتند و از هر فرصتی 
برای فرار از پاسخگویی استفاده می کنند. 
چند سالی می شود که احزاب و جریان های 

سیاسی دچار یک دور باطل شده اند و حتی 
در زمان انتخابات نیز مانند گذشته کارکرد 
قابل قبولی از آنها مشاهده نمی شود. حتی 
در پاســخ به منتقدان به ایــن روندی که 
در پیش گرفته اند می گوینــد که ما برای 
نیازمند  بازسازی و گفتمان ســازی درونی 
زمان بیشتری هســتیم و این امر فقط در 
ایــام انتخابات نتیجه بخــش نخواهد بود. 
فعالان سیاســی معتقدند که برای داشتن 
احزاب فعال با کارکرد مثبت نیازمند فعال 
بودن در طول ســال هســتیم نه فقط در 
ایام انتخابات. حال سوال اینجاست که در 
حال حاضر که ما انتخابات را پشــت ســر 
گذاشته ایم و کشــور به واسطه شیوع این 
ویــروس همه گیر مشــکلاتش دو چندان 
شده اســت چرا باید احزاب و جریان های 
سیاسی تعطیل شوند و فعالیت های خود را 
به بعد از اتمــام این بحران عقب بیندازند. 
نتیجه همین رونــد و ادامه کارکرد فصلی 
احــزاب چیزی بــود که مــا در انتخابات 
یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
شاهد بودیم. یعنی کمترین میزان مشارکت 
در طول انتخابــات. با این حال باز به نظر 
مشارکت  چشــمگیر  کاهش  این  می رسد 
نتوانســت احزاب و جریان های سیاسی در 
کشــور را از خواب خوششان بیدار کند. به 
گونه ای که خودشــان نیز اذعان دارند که 
حتی تعطیلی کشور بر فعالیت های دورنی 
حزب تاثیرداشــته است نه تاثیرگذاری آنها 

در سطح کلان.
طی دو ماهی که کشــور بــه خاطر یک 
ویروس همه گیر به تعطیلی اجباری کشیده 
شــد، نه تنها شــاهد تعطیلی بســیاری از 
نهادهای تاثیرگذار بودیم بلکه حتی احزاب 
سیاســی و جناح ها به جای انتقاد از چنین 
روندی خودشان نیز همین روند را در پیش 
گرفتــه و به مرخصی رفتند. درواقع احزاب 
سیاسی مدت هاست در کشور دیگر کارکرد 
اصلی خود را از دســت داده و فعالیت شان 
را به همان کارهــای درون حزبی محدود 
کرده اند. همان طور که علی محمد نمازی، 

عضو شــورای مرکزی حــزب کارگزاران 
سازندگی به »ایسنا« گفته: بعد از انتخابات 
مجلس، حزب فقط یکی دو جلســه برگزار 
کرده است. وقتی شرایط عادی شد باید این 
عقب ماندگی جبران شده و کارهای معمول 
حزب از جمله عضوگیری، ســازمان دهی و 
باید  آموزش دنبال شود. همچنین معتقدم 
به اســتان ها سرکشی شــده و جلساتی با 
دبیران اســتانی حزب برگزار شود. او گفته 
بررسی آسیب های اقتصادی بیماری کرونا 
و شــیوه کمک به دولت و دیدار با رئیس 
جمهوری یا معــاون اول وی نیز می تواند 

در حزب مورد بررسی قرار گیرد. 
بنابراین مشــاهده می شود آنچه که برای 
احزاب آن هم بعد از عبور از بحران کرونا 
در اولویت قرار دارد مســائل درون  حزبی 
اســت نه مشــکلاتی که فضای سیاسی، 
اجتماعــی و اقتصادی کشــور درگیر آن 
شــده اســت. گویی هیچ نهادی خود را 
ملــزم نمی داند که در این شــرایط برای 
عبور از آن به دولــت و تصمیم گیرندگان 
کمک کند. این در حالی اســت که همین 
احــزاب فصلی در ایام انتخابات زمانی که 
بــه آنها انتقاد می شــود در جایگاه مدعی 

قرار می گیرنــد و می گویند ما زمان کافی 
برای بازســازی و گفتمان سازی در اختیار 
نداشــتیم تا حالا اســتراتژی ارائه کنیم. 
متاســفانه پیش از آنکه ویروســی به نام 
کرونا کشور را به تعطیلی بکشاند و بحران 
ایجاد کند، عدم کارایــی چنین نهادهای 
تاثیرگذاری زمینه بحران ها را فراهم کرده 
بــود. در روزهایی که پر بازدیدترین اخبار 
مربوط به بحران کرونا و سایه سنگین آن 
روی همه حوزه های مختلف کشــور بود 
احزاب چه کردند و کجا بودند؟ کدام یک 
از احزاب به صورت جــدی وارد موضوع 
قرنطینــه و ارائه راهــکاری برای عبور از 
چنین شرایطی شد؟ در بحث پایین آمدن 
سطح مشــارکت در این دوره از انتخابات 
کدام حــزب و جناح سیاســی در این باره 
دست به آسیب شناسی چنین رخدادی زد؟ 
کدام جریان سیاسی در روزهای کرونایی 
بــرای عبور از این شــرایط نشســتی با 
مسئولان و یا کارشناسان مختلف برگزار 
کــرد؟ چرا هیــچ کس توجهــی به عدم 
کارایی احزاب در این شرایط نکرد؟ شاید 
یکی از مهم ترین دلایل نداشــتن احزاب 
واقعی و کارکرد فصلی آنها این باشــد که 

در این روزها نیز انتظاری از آنها نمی رود. 
هر چند احزاب در ایران سال هاست همان 
کارکرد فصلــی خود را نیز ندارند. طی دو 
ماهی که شــیوع کرونا به صورت رسمی 
در کشور اعلام شــد انتقادهای زیادی به 
دولت و نهادهــای تصمیم گیر در این باره 
وارد شد. اما هیچ کدام از احزاب تا به حال 
به صورت جدی به این موضوع نپرداخته 
اند. ما هیچ حــزب و یا جریانی را ندیدیم 
که بــه تصمیمات نهادهای تصمیم ســاز 
نقــدی وارد کند یا راهــکاری ارائه کند. 
شــاید تنهــا واکنش ها مصاحبــه برخی 
فعالان سیاسی با رسانه ها بود و نقدهایی 
که به تصمیمات گرفته شده بود. متاسفانه 
احزاب در ایران فقــط زمان انتخابات آن 
هم برای حمله به رقیب فعال هســتند نه 
ارائه راهکار و یا اســراتژی. درواقع احزاب 
در ایران سال هاســت کارکــرد خود را از 
دست داده اند به گونه ای که حتی در اداره 
امور داخلی خود نیز ناتوان هستند. امری 
که می شــود آن را در انتخابات اسفندماه 
۹8 به خوبی مشــاهده کــرد، به گونه ای 
که هرکدام از احزاب در دادن یک لیست 

مشترک انتخاباتی ناتوان بودند.
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معدوم سازی جوجه های یک روزه، 
خبرساز شد

 

کارخانجـات  گفـت:  رضـوی  خراسـان  کشـاورزی  جهـاد  طیـور  امـور  مدیـر 
جوجه کشـی می تواننـد دسـتگاه های جوجه کشـی خـود را خاموش کننـد تا تخم 
تبدیـل بـه جوجـه نشـود، البتـه تخـم خوراکی نیسـت امـا حداقل به یـک جانور 
زنـده تبدیـل نمی شـود کـه بعـد از آن مجبـور بـه معـدوم کـردن ایـن جوجه ها 
. ند شـو
بـه گـزارش صبـح امـروز بـه نقـل از ایسـنا، علـی مبارکـی در خصـوص معدوم 
کـردن جوجه هـای یـک روزه، اظهـار کرد: مـزارع مرغ مـادر در کل کشـور تولید 
مداومـی دارنـد، یعنـی مرغ هـای مـادر در یـک زمـان تخم گـذاری، هـر روز 
تخم هـای بارورشـده ای تولیـد می کننـد کـه در کارخانجـات جوجه کشـی تبدیل 
بـه جوجـه یک روزه شـده و بـه واحدهـای صنعتی پـرورش مرغ گوشـتی انتقال 

می شـود. داده 
وی بیـان کـرد: در اسـتان مـا هشـت واحـد مـرغ مـادر گوشـتی وجـود دارد که 
ظرفیـت آنهـا تقریبـا 660 هـزار قطعـه بـوده و تولیـدی تقریبا ۴0 تـا ۴۵ میلیون 
جوجـه یـک روزه در سـال دارند. در سـال گذشـته ۹1 میلیون جوجـه یک روزه در 
واحدهـای پـرورش مرغ گوشـتی ما در اسـتان جوجه ریزی شـده، یعنـی عملا در 
اسـتان مـا حـدود ۵0 درصد ظرفیـت خالی وجـود دارد، بدین معنی کـه تولید ۴۵ 
میلیـون قطعـه و جوجه ریـزی ۹1 میلیـون قطعـه اسـت، بنابرایـن همیشـه ۴0 تا 
۵0 میلیـون جوجـه یـک روزه کـم داریم کـه از اسـتان های دیگر وارد می شـود.

مبارکـی افـزود: جوجـه یـک روزه از اسـتان مـا نیـز بـه اسـتان های دیگـر صادر 
می شـود و اینگونـه نیسـت کـه کل ۴۵ میلیونـی کـه در اسـتان تولیـد می کنیم، 
مصـرف شـود، بلکـه بیشـتر صـادر می شـود و کمبـود جوجـه یـک روزه مـا از 

اسـتان های شـمالی تامیـن می شـود.
مدیـر امـور طیـور جهـاد کشـاورزی خراسـان رضـوی بـا بیـان اینکه در اسـتان 
مـا معـدوم کـردن جوجه هـای یـک روزه اتفـاق نیفتـاده اسـت، عنـوان کـرد: در 
حـال حاضـر تمـام افرادی کـه در نوبت جوجـه بودنـد، آن را از مزارع مـرغ مادر 
مـا تحویـل گرفتنـد. دلیـل معـدوم شـدن ایـن جوجه هـا ایـن اسـت کـه تولیـد 
جوجـه یـک روزه مـداوم بـوده، بنابرایـن اگر زمانـی تقاضا بـرای ایـن جوجه کم 
شـود، نمی تواننـد کاری بـرای مـزارع مـرغ مـادر و جوجه کشـی ها انجـام دهند، 
بـه همیـن دلیـل بایـد معـدوم شـود، یعنـی اگـر مـرغ دار جوجـه یـک روزه را از 
کارخانجـات جوجه کشـی بخـرد، روی دستشـان باقـی می مانـد و عمـلا و اجبارا 
بایـد ایـن کار را انجـام دهنـد کـه کاری غیر اخلاقی اسـت، اما نمی تـوان کاری 

داد. انجام 
وی ادامـه داد: راه هـای دیگـری هـم وجـود دارد. بـه طـور مثـال کارخانجـات 
کننـد  خامـوش  را  خـود  جوجه کشـی  دسـتگاه های  می تواننـد  جوجه کشـی 
تـا تخـم تبدیـل بـه جوجـه نشـود، البتـه تخـم خوراکـی نیسـت امـا حداقـل به 
یـک جانـور زنـده تبدیـل نمی شـود کـه بعـد از آن مجبـور بـه معـدوم کـردن 
دارد  وجـود  هـم  اقتصـادی  بحـث  کارخانجـات  بـرای  شـوند.  جوجه هـا  ایـن 
 کـه بیـان می کننـد ممکـن اسـت در آخریـن روزهـا مـرغ داری از آنهـا خریـد

کند.
مبارکـی خاطرنشـان کـرد: در اسـتان چنیـن موردی را نداشـتیم. ما در سـال ۹۹ 
برنامه ریـزی تولیـدی بـا تشـکل ها و مـزارع مرغ مـادر انجـام دادیم و بـرای هر 
مزرعـه مـرغ مـادر ظرفیتـی مشـخص کردیم کـه در طول سـال بایـد تولید کند 
و اگـر بیشـتر از آن تولیـد نمایـد، نـه مـا نهـاده می  دهیم نـه سـوختش را تامین 
می کنیـم، یعنـی خدماتـی کـه ما از طریـق جهاد کشـاورزی می دهیـم محدود یا 
ممنـوع می شـود، بـه ایـن طریـق می توان تولیـد جوجه یـک روزه را کنتـرل کرد 

تـا از این اتفاقات نداشـته باشـیم.
کرونا سبب کاهش تولید نشد

مدیـر امـور طیـور جهـاد کشـاورزی خراسـان رضـوی بـا اشـاره بـه اینکه سـال 
گذشـته تولیـد یـا میـزان جوجه ریـزی در مـزارع اسـتان بیـش از ۹1 میلیـون 
قطعـه بـود کـه در تاریـخ اسـتان بی سـابقه اسـت، تصریـح کـرد: برنامه ریـزی 
و تامیـن نهـاده ای انجـام شـد و مـا نسـبت بـه سـال ۹7 کـه حـدود 76 میلیون 
و 700 هـزار قطعـه جوجه ریـزی داشـتیم، شـاهد افزایـش حـدود 20 درصـدی 
جوجه ریـزی و تولیـد در بخـش طیـور گوشـتی اسـتان بودیـم.وی بیـان کـرد: 
در زمـان کرونـا توصیه هـا ایـن بـود کـه مـواد خـام دامـی کمتـر مصـرف شـود 
کـه ایـن موضـوع بـر مصـرف گوشـت مـرغ تاثیـر گذاشـت، تولیـد مازاد بسـیار 
زیـادی در اسـتان انجـام گرفـت و قیمـت مـرغ زنـده بسـیار کاهش داشـت، به 
همیـن دلیـل مـا خریـد حمایتـی از طریـق پشـتیبانی امـور دام انجـام دادیم. در 
سـال جـاری نیـز آمارهـا نشـان می دهـد کـه جوجه ریـزی مـا نسـبت بـه سـال 
۹8 هنـوز کاهـش نداشـته و بـه طـور مسـتمر تولیـد را انجـام می دهیم.مبارکـی 
گفـت: در ایـن وضعیـت کرونـا تولیـد انجام می شـود، امـا مصرف مقـداری دچار 
اشـکال شـده کـه بـا توصیه  هـای دامپزشـکی و وزارت بهداشـت در حـال انجام 
اسـت. امیدواریـم مصـرف نیـز بـه روال قبلی خـود برگردد تـا تولیدی کـه انجام 
می شـود را بـه مصرف مردم برسـانیم.مدیر امور طیور جهاد کشـاورزی خراسـان 
رضـوی بیـان کـرد: در بخـش نهاده هـا، ما در اسـتان توانسـتیم بیشـتر نهاده ای 
کـه مـورد نیـاز مرغـدار اسـت را از طریـق شـرکت پشـتیبانی و بـازارگاه تامیـن 
کنیـم. یکـی از دلایلـی کـه جوجه ریزی در حـال افزایش بـوده و تغییـری ندارد، 
ایـن اسـت کـه به سـرعت و بـا بیشـترین میزان در حـال تامیـن نهـاده از جهاد 
کشـاورزی هسـتیم. امیدواریـم بتوانیم در بخـش نهاده ها بیشـتر کمک کنیم.وی 
خاطرنشـان کـرد: برای تامین سـرمایه در گـردش و نقدینگی نیـز رایزنی هایی با 
بانک هـای عامـل انجـام شـده و امیدواریم در سـال ۹۹ ایـن کار را بیشـتر انجام 
دهیـم. تلاشـمان این اسـت که بیشـتر تولید در بخـش زنجیره هـای تولید انجام 
شـود، در حـال حاضـر 38 درصـد تولید اسـتان در قالب زنجیره ها انجام می شـود 
کـه امیدواریـم ایـن عـدد را افزایـش دهیم، هرقـدر مـا در قالب زنجیره هـا تولید 
کنیـم، کارمـان راحت تـر خواهـد شـد، تولیـد تولیدکننـده راحت تر انجام شـده و 

دغدغـه کمتـری خواهد داشـت.

استاندار خراسان رضوی از موفقیت های سال 98 خبر داد؛

کارنامه موفق مثلث توسعه اقتصادی فرهنگی 
سرویس اقتصادی

استاندار خراسان رضوی گفت: رهبر معظم 
انقــلاب همــواره بر اهمیــت موضوعات 
اقتصادی تاکید کرده انــد، بنابراین راهبرد 
اقتصادی فرهنگی استان در  مثلث توسعه 
مسیر درستی قرار دارد و باید با جدیت آن 

را دنبال کنیم.
به گزارش صبح امروز، علیرضا رزم حسینی 
در جلســه شــورای هماهنگی معین های 
اقتصــاد مقاومتی اســتان که بــا حضور 
برخی مدیران و ارتباط ویدئوکنفرانســی با 
فرمانداران و ارکان مثلت توسعه اقتصادی 
فرهنگی برگزار شــد، اظهار کرد: ســال 
گذشــته هماهنگی کاملی بــا ائمه جمعه، 
نمایندگان مجلس و رئیسان دادگستری ها 
داشتیم و به لطف امام رضا )ع( از همدلی 
مثال زدنــی در بین ارکان مثلث توســعه 

اقتصادی فرهنگی برخوردار هستیم.
وی با اشــاره به اینکه کارنامه خراســان 
رضوی در سال ۹8 بسیار موفق بود، افزود: 
هر چند با شــیوع ویروس کرونا، کشور و 
به تبع آن خراسان رضوی تحت تاثیر قرار 
گرفت اما در مجموع ســال گذشته استان 
کارنامه بســیار موفقی داشــت، به نحوی 
که اکنون حــدود 28 درصد از معین های 
اقتصادی درگام پنجم و ششــم یعنی گام 

اجرای برنامه ها هستند.
استاندار خراسان رضوی ادامه داد: همچنین 
تاکنــون 186 معین اقتصــاد مقاومتی در 
قالــب الگوی مثلــث توســعه اقتصادی 
فرهنگی مسئولیت توســعه شهرستان ها 
و آبادانی روســتاها را برعهده گرفته اند که 

اقدام ارزشمندی به شمار می رود.
رزم حسینی با اشاره به گذشت یک سال از 
آغاز فعالیــت نهاد مردمی اقتصاد مقاومتی 
خراسان رضوی ابراز کرد: دبیر این نهاد به 

همراه مجموعه خــود همانند یک مجاهد 
اقتصادی شبانه روز  سخت کوش در حوزه 
در حال فعالیت است که نشان از پیگیری 
کار و سماجت در اجرای سیاست های مثلث 

توسعه اقتصادی فرهنگی استان دارد.
وی با اشــاره به اینکه کارنامه موفق مثلث 
توسعه اقتصادی فرهنگی خراسان رضوی 
متعلق به همه مسئولان و ارکان حاکمیت 
استان اســت، تصریح کرد: قوانین مزاحم 
پیش روی ســرمایه گذاران در اســتان را 
احصا کرده ایم و امیدواریم در آغاز فعالیت 
دوره یازدهم مجلس شورای اسلامی زمینه 

برای اصلاح این قوانین فراهم شود. 
استاندار خراســان رضوی به ظرفیت های 
خوب اســتان برای بهبود فضای کســب 
و کار اشــاره کرد و گفــت: ظرفیت های 
خوبی نظیر شــورای تامین، ســتاد تدبیر، 
ستاد تســهیل و رفع موانع تولید، شورای 
گفت و گوی دولــت و بخش خصوصی و 
کمیتــه تامین مالی در اســتان وجود دارد 
که می تــوان از آن ها برای بهبود این فضا 

استفاده کرد.
از  دیگــری  بخــش  در  رزم حســینی 
صحبت های خود با اشاره به نامگذاری شعار 
سال های اخیر از سوی مقام معظم رهبری 
با عناوین اقتصادی خاطرنشان کرد: رهبر 
در ســخنرانی های  انقلاب همواره  معظم 
اقتصادی  موضوعــات  اهمیت  بر  مختلف 
تاکید کرده اند، بنابراین راهبرد مثلث توسعه 
اقتصادی فرهنگی استان در مسیر درستی 
قرار دارد و باید با جدیت آن را دنبال کنیم.
وی به همدلی میان ارکان مثلث توســعه 
اقتصــادی فرهنگــی و حمایــت آن ها از 
کسب وکار اشاره کرد و افزود: امسال حتما 
اقتصادی  در حوزه های  رویکرد جدیــدی 
خواهیم داشت، از طرفی هم در سال جاری 

و در راستای تحقق جهش تولید به سمت 
بهبود فضای کســب و کار پیش خواهیم 
اســتاندار خراســان رضوی با بیان اینکه 
عرصه  مجاهد  هماننــد  اقتصادی  مجاهد 
جنگ با دشــمن نباید خسته شود، تصریح 
کرد: امسال در راستای تحقق جهش تولید 
و ارتقای شاخص های اقتصادی و فرهنگی 

با هم همصدا خواهیم شد.
رییس کل دادگســتری خراســان رضوی 
گفت: دســتگاه قضایی بر اســاس تاکید 
رییس قوه قضاییه از فعالیت های اقتصادی 

و تولیدی در این استان حمایت می کند.
غلامعلی صادقی نیز در نشســت شورای 
هماهنگی معین هــای اقتصاد مقاومتی در 
مشــهد افزود: امســال که از سوی رهبر 
معظم انقلاب سال جهش تولید نامگذاری 
شده توقع ما از فعالان اقتصادی این استان 

افزایش چند برابری تولید اســت و دستگاه 
اقتصادی  بنگاه هــای  تمامی  از  قضایــی 

حمایت می کند.
وی با اشاره به طرح مثلث توسعه اقتصادی  
فرهنگی در خراسان رضوی ادامه داد: برای 
همــکاری و همدلی بی ســابقه ای که در 
حوزه تولید و فعالیت اقتصادی با محوریت 
استاندار این اســتان از سال گذشته شکل 

گرفته، تشکر و قدردانی می کنم.
مدیر کل اداره بازرســی اســتان خراسان 
رضوی نیز در این نشســت گفت: عملکرد 
سال گذشته الگوی مثلث توسعه اقتصادی  
فرهنگی در زمینه جذب سرمایه گذاری در 
این اســتان موفق بوده که جای قدردانی 

دارد.
حجت الاســلام موســی فتوحــی افزود: 
امیدواریم امســال نیز که به ســال جهش 

تولید نامگذاری شــده شاهد تداوم اینگونه 
اقدامات و تلاش ها باشیم.

نمایندگان خراســان رضوی  رییس مجمع 
نیز در این نشســت گفت: اســتاندار این 
استان با سرعت مسایل مطرح شده توسط 
نمایندگان مردم به ویژه در حوزه اقتصادی 
را مورد رســیدگی قــرار می دهد که جای 

تشکر دارد.
حجت الاســلام  نصرالله پژمانفــر افزود: 
نماینــدگان مــردم خراســان رضوی در 
مجلس شــورای اســلامی نیز حمایت از 
برنامه های اقتصادی این اســتان را وظیفه 

خود می دانند.
وی ادامــه داد: الگــوی مثلــث توســعه 
اقتصادی فرهنگی اقدامی بابرکت اســت 
که امیدواریم امســال نیز بــا جدیت ادامه 

پیدا کند.
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و  مدیریــت  ســازمان  رییــس 
برنامه ریزی خراسان رضوی گفت: 
به  میزان تورم 12 ماهــه منتهی 
اســفند ماه 13۹8 در این اســتان 
برابر با 33 درصد و میزان مشارکت 
اقتصــادی آن در فصل زمســتان 

پارسال نیز ۴3.۹ درصد بود.
به گزارش صبــح امروز به نقل از 
میزان  افزود:  ایرنا، رضا جمشیدی 
بیکاری فصل زمستان سال 13۹8 
در خراسان رضوی 8.۹ درصد بود 

در حالی که این شاخص در کشور 10.6 درصد اعلام شد.
وی ادامه داد: هنوز بیکاری سال 13۹8 در خراسان رضوی و کشور و همچنین اطلاعات بخش روستایی 

و شهری فصل زمستان گذشته از سوی مرکز آمار ایران اعلام نشده است. 
رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراســان رضوی گفت: این اســتان به لحاظ پایین بودن میزان 

بیکاری فصل زمستان در کشور رتبه هفتم را به دست آورده است.
وی افزود: تعداد شاغلان فصل زمستان سال 13۹8 در خراسان رضوی یک میلیون و ۹2۵ هزار و ۴1۹ 

نفر بود که نسبت به فصل زمستان سال 13۹7 به تعداد 8۵ هزار و ۵10 نفر بیشتر است. 
جمشــیدی ادامه داد: اعتبارات تملک داراییهای سرمایه ای مصوب برای خراسان رضوی هم پارسال 16 
هــزار و 622 میلیارد و ۴68 میلیون ریــال بود که از این میزان هفت هزار و 213 میلیارد و ۹۵2 میلیون 

ریال معادل ۴3.۴ درصدش تخصیص یافت.
وی گفت: اعتبارات هزینه ای سال 13۹8 مصوب برای خراسان رضوی نیز 2۵ هزار و 72۴ میلیارد و 70۵ 
میلیــون ریال بود که از این میزان 1۵ هزار و 710 میلیــارد و 311 میلیون ریال آن معادل 61.1 درصد 
تخصیص یافت.رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی خراسان رضوی همچنین شمار پروژه های استانی 
پارسال را چهار هزار و 313 پروژه با اعتبار 16 هزار و 622 میلیارد ریال ذکر و بیان کرد: با توجه به طی 
فرآیند اخذ تاییدیه ماده 23 برای پروژه های جدید اســتانی از پارسال تاکنون میزان پیشرفت اجرایی آنها 
احصا نشده است.وی افزود: با این حال سه هزار و ۴۵۵ پروژه مربوط به سال 13۹7 در خراسان رضوی 

6۹ درصد پیشرفت اجرایی دارند.
جمشــیدی به پیشرفت اجرایی مهمترین پروژه های خراسان رضوی اشــاره و بیان کرد: آبرسانی از سد 
دوســتی به مشهد ۹۹ درصد، احداث تصفیه خانه فاضلاب التیمور و خین عرب مشهد ۹0 درصد، احداث 
محور درگز- قوچان و تونل گردنه الله اکبر 12 درصد، خط 2 قطار شهری مشهد 8۹.3 درصد، خط 3 قطار 

شهری مشهد ۴.۵0 درصد و قطار شهری مشهد- گلبهار 3۴.3 درصد پیشرفت اجرایی دارند.
وی گفــت: عملیات اجرایی بهســازی و طرحهای روســتاها 7۹ درصد، تکمیل مجتمع های آبرســانی 
اولویت دار روســتایی 77 درصد، تخریب و بازسازی مدارس غیراســتاندارد 60 درصد، تکمیل فضاهای 
آموزشــی نیمه تمام 7۵ درصد، تکمیل و تجهیز فضاهای آموزشــی ملی و استانی 78 درصد و بهسازی 

بافت فرسوده حاشیه شهر مشهد 81 درصد پیشرفت اجرایی دارند.

شرکت های  فروش  کارشناســان 
بیمه ای با اشــاره به تاثیر شــیوع 
کرونا بر حوزه فعالیت خود طی دو 
ماه گذشته، از افزایش تقاضا برای 

بیمه عمر و درمان خبر دادند
به گزارش صبح امــروز به نقل از 
با شــیوع کرونا  آنلاین،  اقتصــاد 
تقریبا  کســب وکارها  تعطیلــی  و 
حــوزه ای باقی نمانده کــه از آثار 
مخرب این ویــروس بر اقتصاد در 

امان مانده باشد.
شــرکت های بیمه ای هم از این قاعده مستثنی نیســت. با وجود کاهش سفرهای جاده ای و کمتر شدن 
تلفات جاده ای که هر سال پرداختی های بسیاری را برای شرکت های بیمه به دنبال داشت به نظر می رسد 

ترس ابتلا به ویروس کرونا و آینده مبهم آن تقاضاها را برای بیمه عمر افزایش داده است.
در همین رابطه مســئول نمایندگی یکی از شــرکت های بیمه  گفت: شیوع ویروس کرونا بر روی بعضی 
بیمه ها مثل بیمه بدنه و ثالث تاثیری ندارد زیرا ثالث اجباری است و بیمه مرکزی هم بخشنامه داده است 
که بیمه گذاران می توانند بیمه های ثالث خود را بدون پرداخت حق بیمه در این شرایط تمدید کنند و پس 

از به پایان رسیدن این بحران نسبت به پرداخت آن اقدام کنند.
وی در رابطه با بیمه هایی مثل اشخاص، درمان و عمر ادامه داد: ممکن است برخی شرکت های بیمه ای 
در ذیــل بیماری های خاص خود کرونا را جا بدهند و هزینه هایی بــرای آن پرداخت کنند. از آن جا که 
بیمه عمر هم سرمایه ای برای آینده افراد محسوب می شود با توجه به مرگ و میر افراد تقاضا برای بیمه 

عمر بیشتر شده است.
به گفته این نماینده برخی شــرکت های بیمه پوشش های خاص درمانی برای بیمه عمرشان آماده کردند 
که کرونا را در ذیل آن آوردند که در این صورت اگر فردی به کرونا مبتلا شــد می تواند خســارت هزینه 

بیمارستان را دریافت کند.
 وی خاطرنشان کرد: البته به نظر نمی رسد تاثیری که کرونا بر روی بیمه ها می گذارد با سایر نقاط جهان 
یکسان باشــد زیرا رشد صنعت بیمه در ایران کمتر از خارج است و قدرت بیمه های خصوصی نسبت به 

بیمه های دولتی خیلی کمتر است.
یک کارشــناس فروش دیگر در خصوص تاثیر کرونا بر روی صنعت بیمه گفت: طی این دوماه فروش 
بیمه عمر نســبت به مدت مشــابه سال گذشته بیشتر شده اســت و ما از کرونا دربخش بیمه عمر سود 

کردیم.
وی ادامه داد: در بیمه ثالث و بدنه شرایط قبلی برقرار است زیرا ثالث اجباری است و در بخش بدنه هم 

بخاطر شرایط قرنطینه افراد با کمی تاخیر برای پراخت های خود به ما مراجعه کردند.
این کارشــناس فــروش بیمه با بیان اینکه در مجموع حجم مراجعات حضــوری افراد در این ایام کمتر 
شــده اســت، گفت: همچنین فروش ما در بخش بیمه باربری بسیار کمتر شده است و ضرر داشتیم زیرا 

جابجایی ها متوقف شده است.
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مدیر بورس اوراق بهادار اســتانهای خراسان رضوی و خراسان شمالی گفت: ظرف یک سال 
اخیر 2۹ میلیون و 313 هزار سهم به ارزش 136 هزار و ۵۹۴ میلیارد ریال در بورس اوراق 

بهادار این دو استان معامله شد.به گزارش صبح امروز به نقل از ایرنا، حسین خدادوست 
افزود: متوســط ارزش خرید و فروش روزانه هر سهم طی این مدت در بورس اوراق 

استانهای خراسان رضوی و خراسان شمالی ۵73 میلیارد و ۹23 میلیون ریال بود. 
وی ادامه داد: ظرف یک ســال اخیر 68 ایستگاه معاملاتی نیز در قالب کارگزاری در 

معاملات بورس دو استان خراسان رضوی و خراسان شمالی شرکت کردند.
مدیر بورس اوراق بهادار استانهای خراسان رضوی و خراسان شمالی گفت: همچنین طی 

این مدت ۹۴ ســاعت دوره آموزشــی برای هزار و 336 نفر به منظور آشنایی با مباحث بورس 
در دو استان برگزار شد. 

وی افزود: تعداد شــرکتهای اســتانی درج شده در معاملات بورس اســتانهای خراسان رضوی و 
خراســان شمالی ظرف یک سال اخیر 13 شرکت بود.  ارزش بازاری این 13 شرکت در کل سال 

3۴1 هزار و 76۹ میلیار ریال ثبت شد.

بر اساس مصوبه هیات دولت، درباره عرضه سهام شرکت ها در قالب ETF، دو میلیون تومان 
به هر کد ملی تخصیص می یابد.

به گزارش صبح امروز به نقل از ایلنا، هیات وزیران در جلســه بیستم فروردین ماه خود 
به پیشنهاد وزارت اقتصاد و به استناد جزء 2 بند الف تبصره 2 ماده واحده قانون بودجه 
سال ۹۹ کل کشور تصویب کرد.سقف سرمایه گذاری هر شخص حقیقی در صندوق 
های ســرمایه گذاری موضوع تبصره 2 ماده واحده قانون بودجه سال ۹۹ کل کشور 
20 میلیون ریال تعیین می شــود در صورت فزونی تقاضا بر عرضه از روش تسهیم به 

نســبت برای تخصیص استفاده خواهد شد.هر شخص حقیقی)هر کد ملی( می تواند فقط 
یکبار از تخفیف اعلام شده توسط هیئت وزیران استفاده نماید.

پنج واحد درصد از تخفیف اعلام شــده توســط هیات وزیران بــه بازارگردانی واحدهای صندوق 
سرمایه گذاری در همان صندوق تخصیص خواهد یافت.

در صورت عدم فروش کامل ســهام قابل واگذاری از طریق صندوق های ســرمایه گذاری سهام 
باقیمانده موضوع واگذاری با استفاده از روش ثبت سفارش عرضه خواهد شد.

۲میلیون تومان سهام به هر کد ملی تخصیص یافتارزش معاملات بورس خراسان به ۱۳۶.۵ هزار میلیارد ریال رسید
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عه
جام

سخنگوی وزارت بهداشت از شناسایی 137۴ بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ 
در کشــور خبــر داد. از دیروز تا امــروز 30 فروردین 13۹۹ و بر اســاس 
معیارهای قطعی تشــخیصی 137۴ بیمار جدید مبتلا به کووید در کشــور 
شناسایی شد.وی افزود: بر این اساس مجموع بیماران کووید1۹ در کشور 
به 80868 نفر رسید.به گفته سخنگوی وزارت بهداشت، متاسفانه در طول 
2۴ ساعت گذشته، 73 بیمار کووید1۹ جان خود را از دست دادند و تا امروز 

۵031 نفر از بیماران، جان باخته و دیگر در بین ما نیستند.
وی ادامه داد: تا امروز ۵۵۹87 نفر از بیماران، بهبود یافته و ترخیص شــده 
اند.جهانپور گفت: 3۵13 نفر از بیماران مبتلا به کووید1۹ در وضعیت شدید 

این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
وی افزود: تا کنون 330 هزار و 137 آزمایش تشخیص کووید1۹ در کشور 

انجام شده است.

۱۳74 ابتلای جدید
 به کرونا

بررسی چالش های آموزش مجازی:

کلاس اولی ها منتظر بمانید
با توجه به تعطیلی چند ماه ایران و پاندرومی کرونا، مدارس همچنان تعطیل بوده و آموزش و پرورش برای دانش آموزان پایه حساس و مهم اول 

برنامه هایی را در راستای کار خود قرار داده است
برودت  هــوا،  آلودگی 
اعتراض های  هــوا، 
آبــان مــاه و اکنون 
تا  کرونــا  ویــروس 
کنون بیش از دوماه بر 
تعطیلات مدارس افزوده 

است
به طــور کلی، حدود 1۵ 
روز از سال تحصیلی به 
تعطیل  نوروز  مناســبت 
رسمی  تعطیلات  است. 
هم حدود 1۵ روز تعطیل دیگر را رقم می زنند. 
تعطیلات ناشــی از بارش بــرف و باران، و 
تعطیلات آلودگی هوا، که از ســال 13۹۴ در 
بسیاری از شهرها معمول شده را باید به این 

ارقام افزود.
اما تعطیلات سال تحصیلی جاری، بیش از 30 
روز تعطیلی است که به طور معمول در ایران 
وجود دارد. امســال دلایل تعطیلی مدارس و 
تعداد روزهای تعطیل در استان های مختلف 
متفاوت بوده است. به عنوان مثال، استان های 
مرکزی، لرستان و همدان به دلیل برودت هوا 

و بارش برف تعطیلی داشتند.
استان های گلســتان، کهگیلویه و بویراحمد، 
کردســتان، قــم، سیســتان و بلوچســتان، 
خراسان های شــمالی و رضوی و قزوین به 
دلیل پیشگیری از شــیوع آنفولانزا روزهای 
تعطیل بســیاری داشتند. استان های تهران و 
آذربایجان غربی به دلیل آلودگی هوا تعطیل 
بودند و استان های خوزستان و فارس به دلیل 

اعتراضات مردمی تعطیل شدند.
در 70 روز نخست سال تحصیلی، دانش آموزان 
اســتان تهران حــدود 30 روز تعطیل بودند 
و تنهــا ۴0 روز به مدرســه رفتند. این میزان 
تعطیلی، حدود هفت روز بیش از تعطیلی های 
مناسبتی و آخر هفته بود.افزایش تعطیلی های 
مدارس به این دلیل نگرانی برانگیز است که 
دانش اموزان ایرانی تنها 167 روز به مدرســه 
می روند. بر اســاس ســند تحــول بنیادین 
آموزش و پرورش، دانش آموزان دوره ابتدایی 
باید ۹2۵ ســاعت، دوره متوسطه اول 1110 
ساعت و دوره متوسطه دوم 1320 ساعت در 

کلاس های آموزشی حاضر شوند.
با احتســاب پنج ســاعت آموزش روزانه در 
دوره ابتدایــی، دانش آموزان بایــد 18۵ روز 
درسی داشته باشند اما چنانچه مسعود کبیری، 
عضو پژوهشگاه مطالعات آموزش و پرورش 
در گفتگو با رســانه ها اظهارداشــته، با وجود 
تعطیلی هــای متعدد، اگــر همه کلاس های 
درس در طول ســال تحصیلی تشکیل شود، 
یــک دانش آمــوز ابتدایی حــدود 1۵۵ روز 
به مدرســه می رود. به این ترتیــب، اکنون 
دانش آموزان دســتکم 30 روز کمتر از آنچه 
در سند تحول بنیادین آمده، آموزش می بینند.

با مشــکلاتی که در ســال تحصیلی جاری 
به وجود آمده، دســتکم 30 روز دیگر به 30 
روز کســری آموزش اضافه شــده  است. این 
درحالی است که آموزش و پرورش ایران سال 

تحصیلی جاری را با کمبود 108 هزار معلم آغاز 
کرد. به دلیل کمبود بودجه، نه تنها استخدام در 
آموزش و پرورش متوقف شده، بلکه پرداخت 
حق التدریس معلمان هم حدود یکســال به 
تعویق افتاده است. حالا در این شرایط، آموزش 
و پرورش باید در روزهای تعطیل هزینه های 
جاری را بپردازد و افت تحصیلی دانش آموزان 
را جبران کند. چنانچه بسیاری از کارشناسان و 
والدین پیشنهاد می کنند، برای جبران کسری 
آموزشی، کلاس های درس بهتر است تا ماه 

تیر ادامه داشته باشد.
بر اســاس محاســبات محمد جواد محسنی 
نیا، کارشــناس ارشــد ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی، دولت به طور متوسط ۵.2 میلیون 
تومان برای هر دانش آموز ابتدایی، ۵.3 میلیون 
تومان برای هر دانش آموز متوسطه اول، پنج 
میلیون تومان برای هر دانش اموز متوســطه 
نظــری، پنج میلیون و 600 هزار تومان برای 
هر دانش آمــوز متوســطه فنی-حرفه ای و 

کاردانش هزینه می کند.
حال با وجود تمام این تعطیلات زمزمه هایی 
از وزارت آمــوزش و پــرورش مبنی بر اتمام 
سال تحصیلی شنیده می شــود که این خود 

حاشیه هایی را به دنبال دارد.
بــا راه انــدازی ســامانه آموزشــی دانــش 
آموزان«شاد«  معلمان و دانش آموزان مدارس 
دوره ابتدایی در این ســامانه ثبت نام کردند 
و تاکنون 3میلیــون و 800هزار نفر ثبت نام 
کرده اند و 28۴هزار کلاس درس تشکیل شده 
است. همچنین 220هزار معلم در این شبکه 
ثبت نام کرده اند و عملیات آموزشی در برخی 

استان ها در حال برگزاری است .
معاون آمــوزش ابتدایی آمــوزش و پروزش 
استان خراسان رضوی گفت: اقدامات خوبی 
در راســتای عمل به شعار آموزش و پرورش 
مبنی بر« تعطیلی مدارس به معنای تعطیلی 

آموزش نیست« انجام شده است.
به گزارش صبح امروز، ابوالحسن حقیقی در 
مصاحبه با خبرنگار این رسانه پیرامون تعطیلی 
چندماهه مدارس در خصوص آموزش کودکان 
ابتدایی افزود: با توجه به شیوع ویروس کرونا 
و توصیه های بهداشــتی  مبنی بر قرنطینه 
شدن و به حداقل رساندن رفت و آمدها جهت 
ســلامتی جامعه، ســامانه آموزشی را تحت 
عنوان«شــاد«  برای دانش آموزان راه اندازی 
کرد.وی تصریح کرد: با راه اندازی این سامانه 
به دنبال آموزش مجازی و همگانی توســط 
معلمان و مدیران بــه دانش آموزان بوده که  
در همین راســتا راهنماهای عملی را که در 
آن شــرح وظایف معلمان و مدیران و اولیا و 
دانش آموزان آمده به تمامی مدارس و مناطق 

ارسال کردیم. 
آموزش تعطیل نیست

حقیقــی بیان کــرد: علاوه بر این ســامانه، 
شبکه آموزش نیز طبق برنامه ای که وزارت 
به آن ها اعلام داشــته برنامه های آموزشی را 

ارائه می دهد.
وی در خصوص شــبکه شــاد توضیح داد: 

مهم ترین ویژگی شبکه شاد، ارتباط مستقیم 
معلم با دانش آموزان است و این سامانه طوری 
برنامه ریزی شده که فضای آن بسیار شبیه به 
کلاس درس بوده و به نحوی از این طریق به 
دنبال شبیه سازی کلاس برای دانش آموزان 
اول ابتدایی بوده تا مجاب به ماندن در کلاس 

شوند.
شبیه سازی کلاس های حضوری در 

سامانه شاد
حقیقی ادامه داد: در سامانه شاد، معلم با همان 
دانش اموزانــی که کلاس حضــوری برگزار 
کرده طبق همان برنامه آموزشــی طی سال 
جاری لاس ها را به صــورت مجازی برگزار 
کرده که از اولیا انتظار می رود برنامه آموزشی 
شــاد را از مدیر مدرســه دریافت کرده و بر 
اجزای فعالیت های مدنظر و شرکت فرزندان 
در این کلاس ها نظارت جدی و دقیقی داشته 

باشند.
وی ابراز کرد: در پایه های تحصیلی پایین تر 
که ممکن است دانش آموز امکان استفاده از 
گوشی و بســتر اینترنت را به تنهایی نداشته 
باشد بایســتی اولیا همراهی بیشتری با ما و 
فرزندان خود داشــته تا فرآیند آموزش دچار 

خلل نشود.
حقیقی تبیین کــرد: حمایت های عاطفی و 
روانی خود را از کودکانشان در این شرایط که 

از معلمین دور بوده بیشــتر کرده و به نوعی 
نقش معلمی-والــدی را ایفا کنند تا کیفیت 
تعلیــم و تربیت فرزنــدان در ایام قرنطینه و 
تعطیلی مدارس افزایش پیدا بکند و نیز هرگونه 
سوال و ابهامی که در خصوص استفاده از این 
سامانه را دارند و یا نیاز به پشتیبانی فنی دارند 
قبل از شروع زمان اموزش سوال فنی خود را 
از پشتیبان سامانه که توسط مدیران مدارس 
معرفی شده، پرسیده و ابهامات را رفع نمایند.

ضرورت حمایت و نظارت والدین
معــاون آموزش ابتدایی آمــوزش و پرورش 
خراســان گفت: در صورتی که اولیا با بخش 
پشــتیبانی سامانه شــاد هماهنگی و ارتباط 
صحیحی داشــته باشــند، موفق به کسب 
کارنامه دانش آموزان و گزارش پیشــرفت و 
روند تدریــس و کیفیت آموزش را از مدیران 
مدارس  دریافت کنیم.حقیقــی اذعان کرد: 
تمام مدارس ابتدایی اســتان طبق ارزیابی و 
نظارت ما به سامانه »شــاد« متصل شده و 
تمام مدیران و معلمان موظفند راهنمایی که 
برای اولیا تبیین شــده را در اختیار آن ها قرار 
داده تا والدین با آگاهی بیش تر بر کودکان و 

عملکرد این سامانه نظارت داشنه باشند.
دشواری های حضوریک کلاس اولی در 

کلاس مجازی 
وی پاســخ داد: پایه اول ابتدایی نسبتا زودتر 
آمــوزش را فرامی گیرد و اگــر این آموزش 
استمرار نداشــته باشد به فراموشی می سپارد 
و نیاز به تکــرار و تمرین دارد و این موضوع 
بر هیچکس پوشیده نیست که کودکانی که 
قبل از قرنطینه در منزل کار و تمرین بیشتری 
داشــته موفق تر عمل کرده و به دلیل ارتباط 
مستمر ولی با مدرسه از طرفی از تلاش بیش 
از حذ معلم برای تمرین مستمر کاسته و نیز 

دانش  آموز موفق تر بود.
تکلیف 15 درصد دانش  آموزی که 

دسترسی به اینترنت ندارند چه می شود؟
حقیقی توضیــح داد: طبق جلســاتی که با 
مدیران مدارس داشــته به دنبال رفع ایرادات 
و باگ های این ســامانه بوده و طبق برنامه 
آموزشــی 80 تا 8۵ درصد محتوای کتاب ها 

به دانش آموزان ارائه شده و تنها 1۵ درصد از 
محتوای آموزشی بنا به شرایط خاص کشور به 

صورت مجازی ارایه می شود.
وی تشــریح کــرد: ما نیــز به مانند شــما 
دغدغه آموزش پایــه اول را به دلیل اهمیت 
این پایه داشــته و تنها بــه این آموزش های 
مجــازی اکتفا نکــرده و از آن جا که ممکن 
اســت این تعطبیلات ادامه دار باشد تمامی 
هماهنگی های لازم انجام شــده تا مدارس 
ســال آینده از نیمه شــهریور آغاز شــده تا 
عــلاوه بر یــادآوری و رفع اشــکال دروس 
ســال قبل، تا حدودی بــه صورت حضوری 
نیز آمــوزش را فرا بگیرند.معــاون آموزش 
ابتدایی آموزش و پرورش خراســان در خصو 
ص دانش آموزانی که به علتی دسترســی به 
سامانه شاد و اینرنت ندارند، بیان کرد: برخی 
از دانش آموزان بسته به موقعیت جغرافیایی و 
اجتماعی کــه در آن زندگی می کنند ممکن 
است دسترسی به اینترنت و فضای مجازی 
نداشته که با هماهنگی های انجام شده طی 
این هفته آموزش های لازم به صورت کتبی 
و دفترچه ای و با رعایت بهداشــت در اختیار 
کودکان عشایر و مناطق محروم قرار گرفته 
تا ان ها نیز از آموزش محروم نشده و بتوانند 
خود را از لحاط ســطح کیفی و کمی آموزش 

به دیگر دانش آموزان برسانند.
عدم برگزاری امتحان نهایی پایه ششم/ 

برگزاری مجازی امتحانات
وی گفت: طبق اطلاعیه و اخباری که وزارت 
به مدارس ابلاغ کرده امســال در پایه ششم 
امتحانات نهایی به صورت یک پارچه و برگزار 

نمی شود.
حقیقــی در ادامه در خصوص نحوه برگزاری 
امتحانات مقطع ابتدایی توضیح داد: با توجه 
به این که نوع نظام ارزشیابی این مقطع کیفی 
و توصیفی بوده و دانش اموزان نمره ای کسب 
نکرده در صورت تداوم این شرایط برای حفظ 
جان دانش آمــوزان و جامعه فرهنگی، پایان 
سال تحصیلی اعلام شده و معلمین بر اساس 
عملکرد دانش آموز در طی سال کارنامه او را 

بار گذاری می کنند.

 اجرای شیوه سلول درمانی برای
 درمان کرونا

پزشکان  بیمارستان امام رضا)ع( و متخصصان پزشکی مولکولی و سلول درمانی در دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد پیشرو در زمینه سلولهای بنیادی و طب بازساختی در کشور شیوه ای 

نوین و جدید از سلول درمانی را بر روی بیمار کرونایی اجرا کردند.
سلول بنیادی دو ویژگی مهم دارد؛ یک اینکه قدرت تکثیر و خود نوزایی دارد، یعنی می تواند 
ســلول مشــابه خود را تولید کند و همچنین می تواند به سلول های دیگر تمایز پیدا کند؛ 
به زبان ساده تر وقتی که ســلول های بنیادی تقسیم می شوند، می توانند سلول های مانند 

خودشان تولید کنند و یا می توانند سلول های دیگری از نوع دیگر تولید کنند.
ســلول های بنیادی توانایی گســترده ای در درمان طیفی از بیماری ها، التهاب ها و ســایر 
وضعیت های مربوط به سلامتی دارند، ســلول های بنیادی مادر همه سلول ها هستند که 
توانایی تبدیل به تمام سلول های بدن را دارد، این سلول ها واجد توانایی خودنوسازی و تمایز 

به انواع سلول ها را دارند.
ســلول های بنیادی در بازسازی و ترمیم بافت های مختلف بدن به دنبال آسیب و جراحت 
مؤثــر بوده و این ســلول ها می توانند به درون بافت های آســیب دیده ای که بخش عمده 
سلول های آنها از بین رفته است، پیوند زده شوند و جایگزین سلول های آسیب دیده شده و 

به ترمیم و رفع نقص در آن بافت بپردازند.
این هماهنگی و تطبیق پذیری باعث می شــود سلول درمانی به طور قدرتمندی عمل کند 
و امکان بالایی برای درمان بیماری های غیرقابل برگشــت فراهم  نماید، به عبارت دیگر 
درمان با پیوند ســلول و سلول درمانی در ترکیب با داروها تضمین وضعیت آینده سلامت 

انسان خواهد بود.
در این روزها شاهد تزریق سلول بنیادی به یکی از اعضای کادر درمانی کرونایی ها که در 
حین خدمت مبتلا به این بیماری شــده در بیمارستان امام رضا)ع( بودیم، اقدامی که برای 
اولین بار روی بیمار دچار ســندروم حاد تنفســی و مبتلای به کووید 1۹ در دانشگاه علوم 

پزشکی مشهد انجام شد.
برای بررسی بیشتر این موضوع به گفت وگو با کادر درمانی این بیمار پرداختیم که در ادامه 

می خوانید:
دکتر امیر ادهمی مقدم، فوق تخصص مراقبت های ویژه و عضو هیات علمی دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد در همین رابطه گفت: مشغول انجام یک مدالیته درمانی جدید در آسیب های 
ریوی ناشی از کرونا هستیم که در قالب طرح تحقیقاتی دانشگاه علوم پزشکی مشهد آغاز 

شده است.
وی با بیان اینکه این روش روی یکی از اعضای کادردرمانی کرونایی ها که در حین درمان 
بیماران دچار سندروم حاد تنفسی و مبتلای به این ویروس شده امتحان شده است، افزود: 
در این روش سلول های بنیادی از مغز و استخوان یک فرد دیگر) سلول درمانی آلوژن( جدا 

شده و طی مراحلی کشت داده شده و آماده تزریق به بیمار می شود.
دکتر ادهمی خاطرنشان کرد: روش انجام به اینصورت  است که سلول ها در دو نوبت 2۴ تا 
۴8 ساعته به بیمار تزریق شده و این سلول ها خاصیت ضدالتهابی دارد و نحوه تزریق هم 

به صورت وریدی بوده است.
دکتر علیرضا صداقت، مسئول بخش ICU کرونایی های بیمارستان امام رضا)ع( نیز گفت: 
یکی از پزشــکان کادر درمانی کرونایی ها در حین درمان بیماران مبتلا به کووید 1۹ دچار 
ســندروم حاد تنفسی و مبتلای این ویروس شده که سیر مراحل درمان آن در بیمارستان 
شهرستان محل خدمت انجام شد و پس از چند روز به علت وضعیت خاصی که داشت به 

بیمارستان امام رضا)ع( منتقل شد.
این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی مشهد اضافه کرد: این بیمار که درگیری های 
شدید ریوی و تنفسی دارد تحت نظارت ویژه قرار دارد و ادامه درمان با داروهای خاص در 
حال انجام بود که متأسفانه به علت حادتر شدن وضعیت جسمانی بیمار، برخی از این شیوه ها 

قابل اجرا و اثرپذیری نبود.
رییس بخش ICU کرونایی های بیمارســتان امام رضا)ع( با بیان اینکه باتوجه به درگیری 
شــدید ریوی بیمار رژیم آنتی بیوتیک تقویت گشــت و رژیم آنتی وایــرال نیز تغییر داده 
شــد، تصریح کرد: تصمیم ما برای مدیریت ایــن نوع بیماران بحث هموپرفیوژن بوده که 
خوشــبختانه نتایج خوب بالینی ARDS هم مشاهده  شده اســت و امیدواریم این روش 
درمانی موفقیت آمیز باشــد و در بیماران CVRS و کرونایی هــای موردنیاز به این نوع از 

درمان های نوین اجرایی شود.
دکتر صداقت تأکید کرد: امیدواریم که آموزش ها و شیوه های درمانی جدید که با کار علمی 
و تحقیقاتی معاونت های آموزش، درمان و پژوهش حاصل شده بتواند گام بلندی در عرصه 
درمان بیماران بردارد و دانشــگاه علوم پزشکی مشــهد به عنوان یک الگو در این عرصه 

بدرخشد تا این شیوه های موفق و جدید در دیگر مراکز درمانی سطح کشور اجرا گردد.
همچنین دکتر حمیدرضا رحیمی، متخصص پزشــکی مولکولی، اظهار کرد: کاری که در 
بخش ICU کرونایی های بیمارستان امام رضا)ع( انجام شد تزریق 20 میلیون سلول بنیادی 
از طریق ورید گردن بر روی یکی از اعضای کادر درمانی کرونایی ها که خود مبتلا به این 

ویروس شده، بود و امیدواریم که آسیب ریه را به حداقل برساند.
عضو هیئت علمی گروه ژنتیک پزشکی و پزشکی مولکولی دانشگاه علوم پزشکی مشهد با 
بیان اینکه سلول درمانی یکی از مسیرهای پزشکی نوین بوده که برای انواع بیماری ها اجرا 
می شود و یک گروه از آن ها بیماران کرونایی  دچار سندرم حاد تنفسی هستند، افزود: سلول 
درمانی به پیوند سلول زنده از خود فرد یا فرد سالم دیگر با هدف بازسازی بافت بدن گفته 
می شود، ســلول ها کارخانه های قدرتمندی هستند که می توانند اثرات درمانی را از طریق 
روش های متعددی اعمال نمایند و ســلول های جدید می توانند در محل آسیب جایگزین 

سلول ها و بافت آسیب دیده شوند.

شروع فعالیت ۲۵ درصدی مطب های 
پزشکان در مشهد

حدود 2۵ درصد مطب های پزشکان در مشهد با رعایت اصول بهداشتی در زمینه پیشگیری 
از شیوع کرونا دایر شده است. 

رییس ســازمان نظام پزشکی مشهد روز شــنبه به خبرنگار ایرنا  گفت: پزشکان مرتبط با 
اقدامات ضروری با رعایت اصول بهداشــتی از قبیل پوشش مناسب و جلوگیری از ازدحام 

بیماران در اتاق انتظار، مجاز به بازگشایی مطب هستند.
دکتر علی بیرجندی نژاد افزود: خدمات اورژانســی دندانپزشکی نیز قابل انجام است ولی 
خدمات دندانپزشکی غیر اورژانسی تا رسیدن به نقطه  امن کنترل بیماری کرونا ممنوع است.
وی ادامه داد: با توجه به تداوم بحران کرونا، اگر اقدامات درمانی مورد نیاز جنبه فوریت ندارد، 
بهترین گزینه به تعویق انداختن آن است و از سوی دیگر بیماران می توانند مسایل پزشکی 

خود را از طرق مختلف مانند معاینه آنلاین بدون حضور در مراکز درمانی دنبال کنند.
وی گفت: پزشــکان متخصص زنان و زایمان و دیگر پزشکان برای اقدامات اورژانسی یا 
اقدامات درمانی که به تعویق انداختن آن آســیب های احتمالی برای بیمار دارد، می توانند 
بیماران را در مطب معاینه کنند.در قالب سامانه مشاوره تلفنی پزشکان متخصص مشهدی 
با عنوان »مردم و سلامت، پاسخگویی کرونا« که از اسفند ماه پارسال توسط نظام پزشکی 
مشــهد راه اندازی شده است، روزانه 2 هزار و ۵00 مشاوره رایگان پزشکی توسط پزشکان 
متخصص و عمومی به بیماران ارائه می شود.نظام پزشکی کلانشهر سه و نیم  نفری مشهد 
1۴ هزار عضو شامل پزشک متخصص، عمومی، دندانپزشک، داروساز و کارشناسان دارای 
پروانه مانند بینایی سنج، شنوایی سنج و فیزیوتراپ دارد که هفت هزار و 8۵0 نفر آنان پزشک 
عمومی و متخصص هستند و 2 هزار و 8۵0 نفر از این تعداد را پزشکان متخصص و فوق 

تخصص تشکیل می دهند.

خبر

رمزگشایی از 1۰6 فقره سرقت های شبانه  در مثلث پلیسی
 فرمانده انتظامی مشــهد از عملیات مشــترک کلانتری های 13 -1۵و 26وبرای رمزگشایی از 106 فقره 
سرقت و دستگیری متهمان خبر داد. سرهنگ »عباس صارمی ساداتی« گفت: گزارش سرقت های سریالی 
خیابانی در مناطقی از شهر مشهد به فوریت های پلیسی 110 ،پلیس را برآن داشت طرح عملیات ضربتی 
را برای شناسایی و دستگیری عاملان دستبرد به وسایل شهروندان  به تیم های  تجسس کلانتری های 
شهید هاشمی نژاد ،سناباد و گلشهر مشهد  اعلام و تحقیقات گسترده در این رابطه آغاز شد.فرمانده انتظامی 
مشــهد افزود:تیم های تجسس کلانتری 13شهید هاشــمی نژاد در این ماموریت ضربتی پس از کنترل و 
مراقبت های پوششی یکی از عاملان اصلی این سرقت ها را در حالی که قصد دستبرد به یک مغازه داشت 
دستگیر کردند.وی خاطر نشان کرد:متهم 2۹ساله که در برابر ادله پلیسی  راهی جز بیان حقیقت نمی دید 
به ارتکاب 1۵ فقره ســرقت های شبانه دوچرخه از پارکینگ خانه های مسکونی در محدوده خیابان های 
کامیاب،مطهری،جاده سیمان و دیگر مناطق شهر مشهد نیز اعتراف کرد .سرهنگ صارمی ساداتی گفت:تیم 
های تجسس کلانتری گلشهر مشهد نیز در این عملیات ضربتی با بررسی دقیق سرنخ های به دست آمده 
3عضو باند حرفه ای ســرقت که با دســتبرد به پارکینگ خانه های مسکونی ،دوچرخه های سرقتی را به 
خانه ای در حاشــیه شــهر منتقل و پس از تغییر رنگ و ظاهری با فاکتورهای فروش قلابی به فروش می 
رساندند را نیز شناسایی و دستگیر ودر بازرسی از مخفیگاه متهمان  ۵1دستگاه دوچرخه سرقتی کشف شد. 

عاملان سرقت های بلوار پیروزی مشهد در چنگ قانون 
جانشــین فرماندهی انتظامی مشهد از دســتگیری 2جوان تبعه خارجی که در محدوده بلوار پیروزیمشهد 
مرتکب سرقت های سریالی می شدند خبر داد.سرهنگ«محمد طبسی«گفت:از چندی قبل گزارش سرقت 
های خشن  سریالی در محدوده بلوار خاقانی،رضوی و فکوری مشهد به فوریت های پلیسی 110اعلام  و 
دســتورات لازم برای پی گیری سریع پرونده صادر شد. جانشین فرماندهی انتظامی مشهد افزود:تیم های 
تجســس کلانتری ۴0نجفی در پی گیری های اولیه خود با بررسی سرنخ های موجود 2 عامل اصلی این 
ســرقت ها را چهره زنی و تحت تعقیب قرار دادند.  سرهنگ طبسی اظهار داشت:ماموران کلانتری نجفی 
برای دســتگیری 3 متهم که سرو صورت خود را پوشانده و با موتورسیکلت در بزرگراه شهید کلانتری در 
حرکت بودند وارد عمل شدند. این مقام انتطامی خاطر نشان کرد:پلیس در این عملیات راننده موتورسیکلت 
و یکی از همدستانش را دستگیر و 2قبضه قمه و یک عدد افشانه فلفلی کشف کرد اما همدست آنها که از 
موتورسیکلت پیاده شده بود متواری شد. وی با اشاره به این که تحقیقات از 2 متهم که تبعه خارجی هستند 
برای کشــف زورگیری های انجام شده توسط آنها ادامه دارد گفت:تا کنون 6شاکی پرونده برای پی گیری 

شکایت خود از این سارقان خیابانی به کلانتری نجفی مراجعه کرده اند .

اجرای رزمایش همدلی و مساوات توسط مرزبانان
رئیس عقیدتی سیاسی مرزبانی خراسان رضوی از ذبح 1۵ رأس گوسفند با همت مرزبانان استان خبر داد.
به گزارش صبح امروز، حجت الاســلام و المســلمین«علیرضا رامیار« رئیس عقیدتی سیاسی مرزبانی 
اســتان در این خصوص گفت: مرزبانان استان خراسان رضوی در پیروی از فرمایش فرمانده معظم کل 
قوا، امام خامنه ای )مدظله العالی( مبنی بر قربانی کردن گوســفند جهت اطعام نیازمندان؛ در مجموع 1۵ 

رأس گوسفند را به نیت سلامتی و دفع بلا از جامعه قربانی کردند.
وی خاطر نشان کرد: گوشت این گوسفندان با توجه به وضعیت کنونی در بین نیازمندان توزیع گردید.

حجت الاســلام و المسلمین«علیرضا رامیار« در ادامه با اشاره به اهمیت توجه به معنویات و یاد خدا در 
ســختی ها و مشکلات افزود: دعا کردن، قربانی دادن و توسل به ائمه اطهار یاد خدا را در دلها زنده می 
کند و همین یاد خدا آرامش قلبهایی اســت که هم اکنون در این برهه حســاس احساس نگرانی برای 

آحاد جامعه کرده اند.
مرزها نیازمند همت جدی مسئولان 

فرمانده مرزبانی خراسان رضوی از خسارات وارده بر محورهای مواصلاتی مرزی در سیل اخیر خبر داد.
به گزارش صبح امروز، ســردار »ماشــاالله جان نثار« فرمانده مرزبانی اســتان در تکمیل این خبر عنوان 
داشــت: با توجه به بارش های اخیر، طغیان رودخانه ها و ســر ریز شدن آب بندها در مناطقی از استان 

بالاخص مناطق مرزی شاهد خسارات قابل ملاحظه ای به محورهای مواصلاتی در مرزها بوده ایم.
ســردار »جان نثار« در ادامه گفت: اهمیت جاده های مرزی فی ما بین پاســگاه ها، گروهان ها، برجک 
ها و ... با توجه به نیاز رصد شــبانه روزی نوار مرزی بر هیچکس پوشــیده نیست؛ از همین رو تیم های 
متخصص مهندســی این فرماندهی بلافاصله پس از فروکشــیدن آب در خطوط مرزی اقدام به بررسی 
دقیق خسارات وارده بر محورهای مواصلاتی و ... کردند.عالیترین مقام مرزبانی استان بیان داشت: پس 
از این بررســی ها مشخص شد به ده ها نقطه از جاده های مرزی خساراتی همچون تخریب پل، جاده، 
رانش زمین، ریزش و سقوط سنگ و نیز احتمال سقوط تیرهای برق به داخل جاده و ... وارد شده است.

فرمانده مرزبانی اســتان خاطر نشــان کرد: با توجه به نیاز سریع رفع انسداد جاده های مرزی برای حفظ 
امنیت سرتاســری نوار صفر مرز و همچنین پشــتیبانی سریع نیروهای مســتقر در یگان های مرزی از 
یکدیگر در مواقع وجود خطرات ناشــی از تحرکات در خاک کشــورهای همســایه؛ می طلبد مسئولین 

کشوری و استانی با نگاه ویژه ای که به این مناطق دارند، همتی جهادی کنند.
وی در ادامه با تشــریح  اهمیت کار مرزبانان یادآور شــد: ارتقاء امنیت جزو وظایف همرزمان ماست که 
علاوه بر رشــادت ها و تلاشهای شــبانه روزی مرزبانان نیازمند وجود زیرساخت های لازم می باشد که 

محورهای مواصلاتی مرزی نقش بسیار مهمی را در این رابطه ایفا می کنند.

حوادث
مرزبانی

در سامانه شاد، معلم 
با همان دانش اموزانی که 
کلاس حضوری برگزار کرده 
طبق همان برنامه آموزشی 
طی سال جاری کلاس ها را به 
صورت مجازی برگزار کرده 
که از اولیا انتظار می رود 
برنامه آموزشی شاد را از 
مدیر مدرسه دریافت کرده 
و بر اجزای فعالیت های 
مدنظر و شرکت فرزندان در 
این کلاس ها نظارت جدی و 
دقیقی داشته باشند
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آغاز به فعالیت دوباره 
آموزشگاه های آزاد 

هنری

دربخشــی از اطلاعیه دفتر برنامه ریــزی آموزش های هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی آمده است: با توجه به شرایط فعلی و تصمیم 
ســتاد ملی مقابله با کرونا در زمینــه آغاز فعالیت های صنفی کم خطر 
بــا رعایت فاصله گذاری اجتماعی، فعالیت آموزشــگاه های آزاد هنری 
فقط با رعایت شــرایط زیر مجاز است. به همین منظور آموزشگاه های 
آزاد هنری باید در ســامانه وزارت بهداشــت اطلاعــات خود را ثبت 
کنند و پروتکل های ســتاد ملــی مقابله با کرونــا درموضوع رعایت 

بهداشــت محیط و ضدعفونی مداوم تجهیزات و آموزشــگاه رعایت 
شــود و آموزش تک نفره نیز با رعایت قواعد بهداشتی بلامانع است. 
همچنین اســتفاده از امکانات فضای مجازی با نظارت و برنامه ریزی 
آموزشگاه و با اســتفاده از نرم افزارهای داخلی انجام شود تا نظارت و 
پاسخگویی آموزشگاه ممکن باشد و آموزش حضوری در بستر مجازی 
 بــا رضایت هنرجو و با هزینــه 20درصد کمتــر از آموزش حضوری 

انجام پذیرد.

ســخنگوی کارگــروه مدیریــت بحــران کرونــا در خانــه 
ــینمایی  ــف س ــروژه متخل ــام دو پ ــام ن ــا اع ــینما ب س
کــه علیرغــم هشــدارها، مراحــل تولیــد خــود را 
ــروژه  ــن دو پ ــازندگان ای ــدام س ــد، اق ــف نکرده ان متوق

ــت. ــه دانس ــی و مجرمان را غیرقانون
ــت:  ــاوی گف ــش اقباش ــینما ، دان ــزارش سینماس ــه گ ب
ــا  ــا، ب ــا کرون ــازره ب ــی مب ــتاد مل ــتور س ــق دس طب
اخطارهــای پــی در پــی کــه هــم بــه شــکل رســانه ای 
و هــم خصوصــی بــه همــه پروژه هــای تصویــری کــه 
ــد  ــف تولی ــل مختل ــا در مراح ــز کرون ــت قرم در وضعی
قــرار دارنــد، هشــدار داده بودیــم کــه پروژه هــای خــود 

ــد. ــف کنن ــه هســتند، متوق ــه ای ک ــر مرحل را در ه
او ادامــه داد: در اخطــار نهایــی کــه در گفتگــوی چنــد 
ــه  ــم ک ــوان کردی ــد، عن ــام ش ــده اع ــش بن روز پی
مطلــع شــده ایم دو پــروژه ســینمایی در حــال کار 
ــت و  ــرداری اس ــروع فیلمب ــا ش ــی در اثن ــتند. یک هس
دیگــری هــم می خواهــد فیلمبــرداری خــود را بــزودی 
ــن پروژه هــا کارشــان را متوقــف  ــد. اگــر ای شــروع کن
نکننــد، ناچاریــم بنــا بــه دســتور ســتاد ملــی کرونــا نــام 

ــم. آنهــا را اعــام کنی
ســخنگوی کارگــروه مدیریــت بحــران کرونــا در 
ــه  ــد روز ن ــن چن ــزود: متاســفانه در ای ــه ســینما اف خان
ــازندگان  ــه س ــد بلک ــف نکردن ــا را متوق ــا پروژه ه تنه
یکــی از پروژه هــا دو روز پیــش فیلمبــرداری اش را 
آغــاز کردنــد؛ پــروژه فیلــم ســینمایی »شــپلوتکا« بــه 
ــت  ــین قناع ــای حس ــی آق ــی و کارگردان تهیه کنندگ
ــی  ــه کارگردان ــروج« ب ــوز خ ــری »مج ــم دیگ و فیل

ــن دو  ــرد: ای ــد ک ــدی زاده.او تاکی ــارش اس ــای کی آق
ــون  ــق قان ــه طب ــوند وگرن ــف ش ــد متوق ــروژه بای پ
ــت  ــه صنع ــی ک ــذاری اجتماع ــون فاصله گ ــت قان رعای
قــرار می گیرنــد، کار    c3 تولیــد تصویــری جــزو
ــر  ــرداری ه ــی فیلمب ــت. یعن ــی اس ــر قانون ــان غی آن
ــت  ــررات رعای ــزوه مق ــق ج ــری طب ــر تصوی ــه اث گون

فاصله گــذاری اجتماعــی غیرقانونــی اســت.
اقباشــاوی بــا اشــاره بــه توقــف صــدور پروانــه ســاخت 
در ســازمان ســینمایی خاطرنشــان کــرد: در گفتگوهایی 
)رییــس شــورای  آقایــان طباطبایی نــژاد  بــا  کــه 
نظــارت و ارزشــیابی ســازمان ســینمایی( و شاهســواری 

ــد  ــام ش ــتیم، اع ــینما( داش ــه س ــل خان ــر عام )مدی
ــده  ــف ش ــینمایی متوق ــاخت های س ــه س ــدور پروان ص
و پروانــه ســاخت جدیــدی صــادر نشــده اســت. ضمــن 
ــده اند.  ــوز ش ــو مج ــز لغ ــی نی ــای قبل ــه پروانه ه اینک
ــازمان  ــن اســت در حالیکــه از ســوی س ــا ای ســوال م
ســینمایی پروانــه ســاختی صــادر نشــده و پروانــه 
ســاخت های پیشــین لغــو فعالیــت شــده، چگونــه ایــن 
ــن  ــد.او ای ــه می دهن ــود ادام ــد خ ــه تولی ــروه ب دو گ
ــزود:  ــت و اف ــه دانس ــی و مجرمان ــر قانون ــار را غی رفت
فیلمبــرداری فیلــم »شــپلوتکا« آقــای حســین قناعــت 
ــت.  ــده اس ــه ش ــانه های بیگان ــتفاده رس ــث سوءاس باع

ــت  ــی از پش ــن فیلم های ــا گرفت ــه ب ــته ک در روز گذش
صحنــه ایــن فیلــم و نمایــش آن در یــک شــبکه 
ــن  ــه و ای ــی رفت ــطح جهان ــان در س ــاص، آبرویم خ
ــرد  ــه از عملک ــه ک ــانه های بیگان ــتفاده رس ــوء اس س
ــود،  ــرد، خ ــات می گی ــروژه نش ــن پ ــی ای ــر قانون غی
ــون  ــا از کان ــد کــرد: م ــه اســت.او تاکی ــی مجرمان عمل
ــن  ــر در اولی ــه پیش ت ــران ک ــینمای ای ــان س کارگردان
ــده  ــا ش ــه پروژه ه ــف کلی ــتار توق ــود خواس ــه خ بیانی
بــود و در همــان بیانیــه، کارگردانــان و تهیه کننــدگان، 
هــر دو را موظــف دانســته بــود کــه پروژه هــا را 
تعطیــل کننــد، می خواهیــم بــه ایــن قضیــه ورود کنــد 
و بــه ایــن دو عضــو خــود دســتور اکیــد صنفــی بدهنــد 
ــه ای کــه هســتند،  کــه پروژه هایشــان را در هــر مرحل
متوقــف کننــد. پــروژه »شــپلوتکا«، حســین قناعــت در 
ــارش  ــروج« کی ــرداری اســت، »مجــوز خ ــال فیلمب ح
ــری در  ــر خط ــتاب و پ ــر ش ــکل پ ــه ش ــدی زاده ب اس
حــال طــی کــردن آخریــن مراحــل پیــش تولیــد اســت 
ــد. ــاز کن ــرداری اش را آغ ــب فیلمب ــد عنقری و می خواه
دانــش اقباشــاوی در پایــان خاطرنشــان کــرد: در 
ــه  ــتیم ک ــم هس ــری ه ــای دیگ ــش پروژه ه ــال پای ح
تحرکاتــی در آنهــا وجــود دارد و مجــددا از همــه 
ــق  ــی، طب ــینمایی، تبلیغات ــی، س ــای تلویزیون پروژه ه
نامه هــای مفصلــی کــه بــه صــدا و ســیما، وزارت 
ســینمایی  ســازمان  اســامی،  ارشــاد  و  فرهنــگ 
زده ایــم، می خواهیــم تــا اعــام نشــدن وضعیــت 
ــان را  ــا، پروژه هایش ــی کرون ــتاد مل ــط س ــفید توس س

ــد. ــف کنن متوق

اعلام اسامی دو پروژه سینمایی که از قوانین تخلف کردند

مصرف کننده ی غیرقابل کنترل
جواد لگزیان

غیرقابـل  »مصرف کننـده ي  کتـاب 
فصـل  یـازده  حـاوي  کنتـرل« 
اسـت کـه در هـر فصـل، چهـره اي 
نمایـش  بـه  را  مصرف کننـده  از 
مي گـذارد. این چهره هـا طیفي دارد 
از نقـاب »مصرف کننـده ي قرباني« 
کاوشـگر«  »مصرف کننـده ي  و 
گرفته تـا ماسـک »مصرف کننده ي 
»مصرف کننـده ي  لذت گـرا«، 

شورشـي« و دیگـر چهـره هـا.
لانـگ،  تیـم  و  گابریـل  یانیـش 
ساختارشـکن  و  جسـور  مؤلفـان 
ایـن کتـاب، در واقـع یـک نمایـش 
بـا یـازده اپیـزود نسـبتاً کوتـاه را در 

ایـن کتاب پیـش روي تماشـاگران ژرف اندیـش رفتـار مصرف کننده قـرار مي دهند. 
هـر فصـل بـا تأنـي و تأمل، آهسـته، نـرم، سـاده و بـدون پیچیدگي آغاز مي شـود، 
ولـي بـه یکبـاره، لایه هـاي زیریـن ایـن چهـره ترسـیم مي شـود. بـه سـاده ترین 
ایفـاي  مي شـوند،  پدیـدار  یک به یـک  نقاب هـا  یـا  ماسـک ها  تک تـک  عبـارت، 
نقـش مي کننـد، جابه جـا مي شـوند و از صحنـه کنـار مي رونـد.در پایـان هـر فصل، 
نتیجه گیـري نهایـي به گونـه اي اسـت کـه ما در مقـام تماشـاگر )خواننـده ي کتاب( 
بایـد بـا هجـوم پرسشـهایي کـه در ذهـن جـولان مي دهنـد، خودمـان را پالایـش 
کنیـم تـا بـه فصـل بعـدي برسـیم. فصـل بعـدي نیـز آغـاز مي شـود و تـا فصـل 
نهایـي یعنـي فصـل یازدهـم و نتیجه گیـري نهایي، هم دانسـته هاي فراوانـي داریم 
نظیـر آنچـه »اگـر دسـتمزدها را کاهـش دهیـد، تنهـا تعـداد مشـتریانتان را کاهش 
مي دهیـد«، و هـم مجهـولات بـه مراتـب بیشـتري نصیبمان شـده اسـت کـه باید 
در جسـتجوي کتابهـاي دیگـري برآییـم از جنـس همیـن کتـاب »مصرف کننـده ي 

غیرقابـل کنتـرل.«
ایـن کتـاب را همچـون منشـوري بنگریـد کـه از زوایـاي گوناگـون، تصویرهـاي 
متمایـز و متفاوتـي را در اختیارمـان قـرار مي دهد. ایـن تصاویر در جـاي خود، کاملًا 
واقعـي و متفـاوت اسـت، امـا ناگزیریـد کـه تمـام ایـن تصاویـر را هماننـد پازلي در 
نظـر بگیریـد و مداوم شـخص شـما باید این پازل را بـا ترکیب دلخواهتان، بسـازید.

»مصـرف کننـده ی غیرقابـل کنتـرل »کتابـی از یانیـش گابریـل و تیـم لانـگ بـا 
ترجمـه شـهرزاد چیـت سـاز و حمید سـعیدی از سـوی انتشـارات بازاریابـی در 3۹۵ 

صفحـه و بـا قیمـت 380000ریال منتشـر شـده اسـت.

همخوانی پرویز پرستویی و سالار عقیلی

بـه گـزارش ایلنـا قطعـه »همدم« اثر مشـترک سـالار عقیلـی، فاضل جمشـیدی با 
دکلمـه پرویـز پرسـتویی و تنظیـم ارکسـتر محسـن غلامـی در دسـترس مخاطبان 

قـرار گرفت.
محسـن غلامـی کـه پیشـتر طـی همـکاری بـا فاضـل جمشـیدی قطعـه »نـوروز 
حیرانـی« را منتشـر کـرده بود،  دربـاره قطعه »همـدم« با ملودی فاضل جمشـیدی 
و شـعر علیرضـا بهرامـی گفـت: در تنظیـم این قطعـه از سـازهای تـار و دوتارباس، 
سـه تار، سـنتور و تنبـک، همچنیـن ارکسـتر زهی ) سـمپل ( اسـتفاده شـده اسـت.

محسـن غلامـی افـزود: قطعـه »همـدم« ابتـدا بـا مقدمـه و اورتـور سـاخته خـودم 
شـروع می شـود و سـپس بـا دکلمـه آقـای پرویـز پرسـتویی بـر روی بیت هایـی از 

مولانـا، ادامـه پیـدا می کنـد. 
ایـن نوازنـده و مـدرس سـنتور گفت: قطعـه »همدم« سـپس با آواز شـور )با صدای 
سـالار عقیلـی( کـه مقدمـه ای بـر تصنیف اسـت، ادامـه پیـدا می کند و پـس از آن، 

تصنیـف بـا صـدای فاضل جمشـیدی و   آقای پرسـتویی شـروع می شـود.
غلامـی در توضیحـات بیشـتر گفـت: در قسـمت اوج تصنیـف نیـز سـالار عقیلـی 
بـه اتفـاق پرویـز پرسـتویی و فاضـل جمشـیدی باهـم بـه صـورت سـوال و جواب 

می کننـد. هم خوانـی 
محسـن غلامـی دربـاره چگونگـی تولیـد تصنیـف »همـدم« در روزهـای بحـران 
کرونـا، گفـت: همـکاری هنرمنـدان عزیـز همـکار کـه هـر کـدام ایـن روزهـا در 
گوشـه ای ازیـن مملکـت هسـتند، باعـث شـد این قطعـه به سـرانجام برسـد و حال 

در دسـترس مخاطبـان قـرار گیـرد.
غلامـی دربـاره عوامـل ایـن اثر گفـت: هنرمنـدان خـوب و خوش نام ازجملـه پرویز 
پرسـتویی, سـالار عقیلـی و فاضـل جمشـیدی در کمتـر از یـک نیـم روز موفـق به 
ضبـط و موجـب شـدند یـک یـادگاری خـوب و ارزشـمند را در این روزهای سـخت 
بـه جـا بگذاریـم. اسـرافیل شـیرچی، خوشنویسـی کاور  قطعه »همـدم« را به عهده 

داشـته و طراحـی پوسـتر را نیـز حمید حسـین پور انجام داده اسـت.

روزهای خوبی در انتظار تئاتر پساکرونا نیست
 عدم حمایت کافی از هنرمندان تئاتر، به خروج نیروی انسانی ازاین عرصه می انجامد

گواه  همــواره  تاریخ 
اســت  مطلب  این 
کــه بشــر بارهــا 
بــر اتفاقــات غلبه 
کــرده و از پس تمام 
پیش  غیرقابل  حوادث 
نیز  ناگوار  گاها  و  بینی 
برآمده اســت. به گفته 
غنی خســروی،  احمد 
اســتاد دانشگاه، انسان 
و  مخــرب  تأثیــرات 
دردآور پساکرونا را تا دهه ها با خود خواهد 
کشید. بازگشــت به حالت اولیه، استقرار 
اقتصادی، فرهنگی و آرامش روحی روانی، 
چیزی اســت که نیاز به استفاده از دانش 
التیام بخش، زمان، تعهد، تخصص  واقعی 
و کار ممتــد و کوشــش فــراوان خواهد 
داشت. در دوران پســاکرونا، انسان دیگر 
آن موجود اجتماعی ماقبل کرونا نخواهد 
بود. حداقل از این منظر ما دیگر به گذشته  
اجتماعی قبلی خویش برنخواهیم گشت. 
بیماری کرونا در کنار سایر آسیب های که 
بر زندگی انســان وارد کرده، باعث ایجاد 
شکاف عمیق در زندگی اجتماعی بشری 

شده است.
در مواجه با شــرایط بحرانی و عبور از آن 
تاثیرات پســابحران، بسیار حاضر اهمیت 
اســت و در ســایر حوزه های اقتصادی، 
سیاســی، اجتماعی، فرهنگی و... نیاز به 
بحث و بررســی دارد. در شــرایط کنونی 
فرهنگی  حوزه  اجتماعــی،  فاصله گذاری 
نیز مصون نمانــده و تحت تاثیر صدمات 
گسترده ای از جنبه های روانی و اقتصادی 
قرار گرفته اســت. به طور نمونه صدمات 
وارده بر بخشــی از این قشر که در حوزه 
تاتر مشغول به فعالیت هستند را می توان 
از زوایای مختلف مورد بررســی قرار داد. 
بدون شک جدای از هنرمندانی که در این 
عرصه مشــغول فعالیت بودند، مردمی که 
عادت به تماشای هنرهای زنده مثل تئاتر 
داشتند، نیز این روزها بخش گمشده ای را 
در میان دغدغه های روزانه خود کم دارند. 

مشکلات مضاعف تحمیل شده
بازیگر  کیوان صباغ، نویسنده، کارگردان، 
تئاتــر و مــدرس دانشــگاه در گفتگو با 
خبرنگار صبح امروز  با اشــاره به شرایط 
پیش رو و وضعیــت فعالیت های تئاتری 
بیان می کنــد: تئاتر به جهت ویژگی زنده 
بودن، آسیب پذیرتر از سایر حرفه ها است. 
از بدیهیات است که این روزها تئاتری در 
کار نیســت و بالطبع خوب و بدی هم در 
کار نیســت. نه اجرایی هست، نه تمرینی 
و بــه طــورکل همه چیز تعطیل اســت. 
وضعیت هنرمندان زیاد مســاعد نیســت 
و از آنجایی که هنرمنــدان مناعت طبع 
دارند، هیــچ اعتراضی نمی کنند که کاری 

صورت بگیــرد. آنانی که مثل ما در حین 
اجرا بودند به مراتب وضعیت بدتری دارند. 
ما اواســط اجرا بودیم که مشــکل کرونا 
پیش آمد و اجراها کنســل و تعطیل شد. 
همچنین کســانی که تماشــاخانه ، سالن  
و آموزشــگاه های خصوصــی دارند، نیز 
روزهای بدی را سپری می کنند و با توجه 
بــه اینکه هیچ ورودی ندارند، هر ماه باید 
اجازه بها پرداخت کنند، بدون شک آن ها 

مشکلات مضاعفی را تجربه می کنند.
 وی به عنوان یــک هنرمند با گلایه ای 
که در شرایط کنونی داشت ادامه می دهد: 
دولت هیچ نــوع بیمه ای برای شــرایط 
مشــابه این چنینی در نظر نگرفته است و 
حتی چیزی بــه نام بیمه بیکاری که یک 
کارگر دارد را، مــا نداریم و هیچ حقوق و 
مزایای برای ما در نظر گرفته نشده است. 
یعنی عملا یک کارگر سرگذر هم می تواند 
به کار جســته و گریخته و یک در میان 
دلخوش باشد. اما هنرمند تئاتر هیچ کاری 

جز خانه نشینی نمی تواند بکند.
ناامیدی و یاسی که در دل خانواده تئاتر 

رخنه کرده است
این کارگردان برجســته مشــهدی بیان 
می کنــد: حقیقتــا ما چشــم امیــدی به 
سیستم ارشــاد نداریم و فکر نمی کنم از 
دســت آنها کاری بر بیاید. ارشاد کمترین 
حمایتی ندارند و درواقع هیچ وقت نداشته 
و نتیجه هم این می شــود که تئاتر رو به 
افول می رود و عــده ای به خاطر بیکاری 
و معاش، جذب کارهای دیگر می شــوند 
و منتظر باز شــدن ســالن ها و شروع کار 

نمی مانند. 

صبــاغ می افزایــد: دوبــاره دوره تمرین 
برای کســانی که در حــال تمرین بودند 
شروع می شود. مشــکل اصلی ناامیدی و 
یاسی است که در دل خانواده تئاتر رخنه 
کرده اســت و نه در تئاتر که این موضوع 
گســترده و در تمام حوزه ها است. این که 
آدم احســاس کند هیچ پشتوانه و امنیت 
شــغلی ندارد، خیلی بد اســت. شاید قبلا 
بدون پشتوانه فعالیت کردن در این حیطه 
تنها تلنگر کوچکــی در ذهن ما بود، ولی 
در این مدت بیشــتر به آن فکر کردیم و 
با پوســت و استخوان آن را درک و حس 
کردیم که هیچ امنیت شغلی و پشتوانه ای 
نداریــم و این حس باعث می شــود خیل 
عظیمی از هنرمندان، مخصوصا از مقوله 
تئاتر خارج شوند. طبیعتا این موارد نه تنها 
خسارت مالی بلکه خسارت انسانی است و 
جبران آن به مراتب سخت تر است و حتی 
می تواند جبران ناپذیر باشد. قطعا سال ها 
طول خواهد کشــید وضعیت تئاتر مشهد 
به حال روز اول و وضعیت عادی برگردد.

عدم امنیت شغلی و حمایت دولتی
کیــوان صبــاغ ادامــه می دهد: مســاله 
تئاتری ها قرنطینه نیست. مسله تئاتری ها 
کرونا نیســت. مســاله تئاتری ها تعمق 
و فکرکــردن در این مدت درباره شــغلی 
که دارند اســت. کسانی که شغل دیگری 
دارنــد در کنارش کار هنــری می کنند و 
برای آنها شــاید قضیه قابل رفع و رجوع 
باشد، اما برای کســانی که تامین زندگی 
آنها از راه تئاتر است شرایط جدی تر است. 
مثل آن کسی که تماشاخانه دارد و چشم 
امیدش به فروش بلیط اســت، آن کسی 

که آموزشگاه دارد و مدرس آموزشگاهی 
که حق التدریسی است. قطعا وضعیت به 
سابق برنمی گردد. بنابراین قطعا به خاطر 
عدم امنیت شــغلی و عدم حمایت دولتی 
کافی از خانــواده تئاتر، در پســاکرونا با 
کاهش حضور نیروی انسانی تئاتر مواجه 

خواهیم بود.
او با اشــاره به اینکه تئاتــر تنها هنر زنده 
اســت که خاصیــت آن در زنده بودن آن 
اســت بیان می کنــد: به ما گفتنــد تئاتر 
آنلایــن برگــزار کنیم و ســوال من این 
اســت که تئاتر آنلاین چه جذابیتی برای 
مخاطب دارد؟ من به شدت با این حرکت 
مخالفم. در تهران یک بار اینکار را انجام 
دادند. قرار نیســت ما به هر بهانه ای تئاتر 
را اجرا کنیــم. خصوصیت یک چیزهایی 
به زنده بودن اســت و قطعا تئاتر در زمره 
آنها است. شــاخصه اصلی تاتر زنده بودن 
اســت و وقتی این آپشــن را از آن سلب 
کنیم، به یک مدیا مثل ســینما، تلوزیون 
یا دنیای مجازی تبدیل می شــود و قطعا 
آن تاثیرگــذاری لازم را نخواهد داشــت. 
تماشــاچی به آن شکلی که از دیدن تئاتر 
روی صحنه تحــت تاثیر قرار می گیرد، از 
تئاتــر آنلاین تاثیر نمی گیــرد. مثلا مثل 
کنسرت موســیقی یا استادیوم فوتبال که 
از نزدیــک دیدن آن، نســبت به دیدن از 
تلوزیــون تفاوت زیــادی دارد. حتی این 
امکان برای همان اســتادیوم و کنسرت 
هم هست که از تلوزیون پخش شوند، اما 

برای تئاتر امکان پذیر نیست.
نیاز به جبران خسارت

صباغ با اشاره به این نکته که باید فکری 

برای امنیت شــغلی و خسارت چند ماهه 
هنرمندان برداشته شود بیان می کند: همه 
کارها در حــد قول و وعده و وعید و نامه 
است. حمایت وظیفه ارشاد است اما زمانی 
که ردیف بودجه ای ندارد، کاری نمی تواند 
بکند و راهکار این اســت کــه حداقل از 
آن منابع مالی که برای جبران خســارت 
مشــاغل کرونایی در نظر گرفته شــده، 
بخشی به تئاتر تعلق بگیرد که البته کاملا 

بعید می دانم.
وی صحبت هــای خــود را با یک مصرع 
خاتمــه داده و می گوید: واقعیت تمام این 
اوضاع در این شــرایط کنونی در این بیت 
خلاصه شــده اســت که  »در جبین این 

کشتی، نور رستگاری نیست«
کورسوی روشنی در کار نیست

بــه طور یقین صدماتی وجــود دارد که 
به هیچ نوعــی قابل جبران نیســت و 
در دراز مــدت تبعات آن نمــود خود را 
نشــان می دهد و پس از شــروع مجدد 
فعالیت های هنری اســت که می شــود 
محاسبه کرد که به چه میزان صدمه بر 
بطن یک هنر وارد شــده است. درواقع 
کورســوی روشــنی در کار نیست و تا 
زمانــی که تئاتر به دوران مســاعد خود 
برگردد، بســیار زمان خواهد برد. مسلما 
عــدم حمایت کافی به گســتردگی این 
صدمات دامن می زنــد و اگر برای تئاتر 
مشهد به عنوان رتبه دوم سطح کشوری 
نگران هســتیم، باید بــه تک تک این 
اعضا بهای کافی دهیــم تا این خانه از 

پایه سست نشود.
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مدیرعامل سازمان پایانه های شهرداری مشهد از کاهش ۹0 درصدی ورود 
و خروج مسافر از پایانه امام رضا)ع( درفروردین ماه ۹۹ خبرداد.

به گزارش صبح امروز، محســن شــریعتی دراین خصوص گفت: با توجه 
به محدودیت های اعمال شــده برای ســفر و شیوع ویروس کرونا، شاهد 

کاهش سفرهای بین شهری بوده ایم.
وی افزود: براین اســاس از اول فروردین تا 2۹ فروردین امسال 127هزارو 

77 مســافر از طریق پایانه مسافربری امام رضا)ع( به مشهد وارد یا خارج 
شــده اند.وی اضافه کرد: این درحالی اســت که از ابتدای فروردین تا 2۹ 
فروردین ماه ســال ۹8بیش از یک میلیون و 180هزار و۴6۴ هزار مسافر 

از طریق پایانه مسافربری امام رضا)ع( به مشهد وارد یا خارج شده اند.
شــریعتی ادامه داد: بیشترین آمار مســافر ورودی و خروجی از پایانه امام 

رضا)ع( مریوط به سربازان وظیفه بوده است.

کاهش 90 درصدی ورود 
و خروج مسافر از پایانه 
امام رضا)ع( در فروردین

کمک آموزش و پرورش برای تهیه بانک  
اطلاعاتی اقشار آسیب پذیر

در جلسـه مشـترک اعضـای شـورای شـهر مشـهد و جمعـی از مدیـران شـهری، 
راهکارهـای تهیـه بانـک اطلاعاتـی اقشـار آسـیب پذیر بـرای دریافـت بسـته های 

کمـک معیشـتی بویـژه توسـط آمـوزش و پـرورش بحـث و تبـادل نظـر شـد.
بـه گـزارش صبـح امروز، در نشسـت مشـترک رئیس شـورای شـهر مشـهد، رئیس 
کمیسـیون حقوقـی، مدیـرکل آموزش و پرورش اسـتان خراسـان رضـوی و نماینده 
خیریـه میزبانـان خورشـید برگزار و درخصـوص راهکارهـای تهیه بانـک اطلاعاتی 

اقشـار آسـیب پذیر بـرای توزیـع بسـته های کمک معیشـتی بحث و بررسـی شـد.
8 هـزار سرپرسـت خانـوار بـرای دریافـت بسـته کمک معیشـتی توسـط آمـوزش و 

پـرورش معرفـی شـده اند
محمدرضـا حیـدری، رئیـس شـورای شـهر مشـهد در ایـن جلسـه بـا بیـان اینکـه 
اقشـار آسـیب پذیر و خانواده هایـی کـه بـه دلیـل شـیوع کرونـا در تنگنای معیشـتی 
قـرار گرفته انـد، یکـی از مسـائل جـدی و دغدغه هـای مدیریـت شـهری در ایـن 
روزهاسـت، اظهارکرد: از اسـفندماه سـال گذشـته، شـورای شهر و شـهرداری مشهد 

بـه خوبـی در جهـت مقابلـه بـا کرونا قدم برداشـته اسـت.
وی بـا اشـاره بـه پیشـنهاد شـهردار محتـرم مشـهد بـرای پیش بینـی 300 هـزار 
معیشـتی ویـژه اقشـار کم درآمـد، گفـت: شـورای شـهر تحقـق آن را مشـروط بـه 
مشـارکت تمامـی دسـتگاه های ذی ربـط کـرد؛ شـرطی کـه بـا کمـک اسـتاندار 
خراسـان رضـوی محقـق شـده و بخش هـای مختلفی چون آسـتان قـدس رضوی، 
سـپاه پاسـداران، کمیتـه امـداد امـام خمینـی)ره(، بهزیسـتی و ... پـای کار آمده اند.
حیـدری افـزود: یکـی از مشـکلات مـا در ایـن زمینه، نبـود بانک اطلاعاتـی متقن، 
قابـل قبـول و مطمئـن از خانواده های نیازمند واقعی و مسـتحق دریافت بسـته های 

است. کمک معیشـتی 
وی بـا اشـاره بـه توزیـع مواد غذایـی کـه ایـن روزهـا بـه شـکل پراکنـده در نقـاط 
مختلـف شـهر و در بیـن کارگران در حال انجام اسـت، گفت: متاسـفانه شـبکه های 

توزیـع مـا نامناسـب بـوده و فرهنـگ غلطی در حال رایج شـدن اسـت.
رئیس شـورای شـهر مشـهد در ادامه صحبت های خود درخصـوص بانک اطلاعاتی 
اقشـار ضعیـف، تصریـح کـرد: یکـی از دسـتگاه های تاثیرگـذار در تهیـه داده هـای 
ایـن بانـک و جامعـه هـدف، معلمـان و مدیران مـدارس هسـتند؛ چراکه پیوسـته با 

دانش آمـوزان در تعامـل بـوده و شـناخت خوبـی از آنهـا دارند.
حیـدری بـا بیـان اینکـه حـدود 8 هـزار نفـر سرپرسـت خانـوار توسـط آمـوزش و 
بایـد بـا سـایر  پـرورش بـه شـهرداری مشـهد معرفـی شـده کـه اطلاعـات آن 
بانک هـای اطلاعاتـی دیگـر همچـون کمیتـه امـداد، بهزیسـتی و آسـتان قـدس 
کنتـرل شـود، گفـت: مجموعه خیریه میزبانان خورشـید متولی تهیه بسـته معیشـتی 
خانوارهـای معرفـی شـده از سـوی آمـوزش و پـرورش اسـت و بـه میزانـی که این 
جمعیـت کمـک مالی داشـته باشـد، براسـاس مصوبـه خیرین شـهر یار، شـهرداری 

نیـز بـه همـان میـزان کمـک مالـی خواهـد کرد.
وی افـزود: امیدواریـم در ایـن شـرایط سـخت کرونـا بتوانیـم گام موثـری در جهت 
تهیـه بانـک اطلاعاتـی اقشـار آسـیب پذیر و کم درآمـد برداریم و این خلاء پر شـود.
حیـدری بـا تاکیـد بـر اینکـه شـبکه توزیـع بایـد شـفاف، روشـن و مطمئـن باشـد، 
گفـت: آمـوزش و پـرورش باید روی مـدل توزیع بسـته های کمک معیشـتی جامعه 
هدف خود فکر کند و تدبیر مناسـب را بیاندیشـد.رئیس شـورای شـهر مشـهدمقدس 
اظهارکـرد: ایـن کمک هـا و بسـته های معیشـتی همـه بـا پـول هـای مـردم تهیـه 
می شـود و مسـئولیت امانتـداری از ایـن حق النـاس برعهـده ماسـت؛ لـذا در قبـال 

تک تـک افـرادی کـه معرفـی می کنیـم و تاییـد می شـوند مسـئول هسـتیم.
کرونا، فرصتی مناسب برای تهیه بانک اطلاعاتی اقشار آسیب پذیر

سیدمحسـن حسـینی پویـا، رئیـس کمیسـیون حقوقی نیز بـا تاکید بر لزوم سـرجمع 
شـدن اطلاعـات خانـوار اقشـار پذیـر، گفت: کرونـا فرصـت خوبی برای شـهرداری 
فراهـم کـرد کـه بانـک اطلاعاتـی را در تعامـل بـا بهزیسـتی، کمیتـه امـداد و ... 

آورد. فراهم 
حسـینی پویا بـا بیـان اینکـه اسـاس دریافـت بسـته های کمـک معشـیتی، کـد ملی 
اسـت، اظهارکـرد: برخـی از شـهروندان فاقـد کد ملـی هسـتند و باید این افـراد نیز 

مـورد توجه قـرار گیرند چراکه سـاکن شـهر هسـتند.
وی افزود: سـازمان فاوا شـهرداری نیز باید زیرسـاخت مناسـبی برای سـاماندهی و 

جمـع آوری اطلاعات شـکل دهد.
بسته های کمک معیشتی، یک سوم جمعیت مشهد را شامل می شود

رضـا خواجـه نائینـی، معاون مالی و پشـتیبانی شـهرداری مشـهد هم در این جلسـه 
بـا بیـان اینکه حداکثـر افراد نیازمنـد واقعی دریافت بسـته های کمک معیشـتی بین 
200 تـا 2۵0 هـزار خانـوار اسـت، اظهارکـرد: با این وجـود، 300 هزار بسـته کمک 
معیشـتی بـرای اقشـار ضعیـف درنظـر گرفتـه که شـامل حـدود یک سـوم جمعیت 

می شود. مشـهد 
تناقض آمار بانک های اطلاعاتی، یکی از معضلات کشور ماست

قاسـمعلی خدابنـده، مدیرکل آموزش و پرورش اسـتان خراسـان رضـوی نیز در این 
جلسـه ضمـن تشـکر از مدیریـت شـهری و تمامـی بخش هایـی که در زمینـه تهیه 
بسـته هـای کمـک معیشـتی نقش آفرینـی کرده انـد، گفت: تاثیـرات کرونا بـر حوزه 
اجتماعـی و اقتصـادی کشـورما مقولـه جدیـدی اسـت و این اثـرات بـرای آینده نیز 

خواهـد بود.
وی افـزود: متاسـفانه ما دسترسـی به اطلاعات دقیـق و قابل اسـتنادی برای جامعه 
هـدف نداریـم و یکـی از معضـلات کشـورما، تفـاوت و تناقـض آمـار بخش هـای 

مختلف اسـت.

انتصاب رییس اداره اجرائیات، کنترل و 
انتظامات شهرداری مشهد

طـی مراسـمی آییـن تکریم و معارفه رییس اداره اجرائیات شـهرداری مشـهد برگزار 
. شد

بـه گزارش پایگاه اطلاع رسـانی شـهرداری مشـهد، صبـح امروز جلسـه آیین تکریم 
و معارفه رییس اداره اجرائیات شـهرداری مشـهد با حضور فرمانده انتظامی مشـهد، 
مدیـرکل حـوزه شـهردار و امـور هماهنگی مناطق شـهرداری مشـهد، مدیر هسـته 
گزینـش و فرمانـده حـوزه بسـیج مقاومـت شـهدای شـهرداری و شـورای اسـلامی 
شـهر مشـهد، رییـس عقیدتی سیاسـی نیروی انتظامی خراسـان رضـوی و مدیرکل 

حراسـت شـهرداری مشـهد برگزار شد.
طـی ایـن مراسـم سـرهنگ حسـین عیـن مهابـادی، رییـس سـابق اداره اجرائیات، 

کنتـرل و انتظامـات شـهرداری مشـهد تکریـم و سـرهنگ عزیـزی معارفه شـد.
گفتنـی اسـت؛ طـی ایـن مراسـم مهـدی حاتمـی، مدیـرکل حـوزه شـهردار و امور 
هماهنگـی مناطـق شـهرداری مشـهد بیان کـرد: سـرهنگ عین مهابـادی در طول 
خدمـت خـود، تـلاش فراوانـی بـرای برنامه ریـزی و حضـور همـکاران در مناطـق، 

نواحـی و هنـگام رای گیری داشـتند.
وی ادامـه داد: همچنیـن در حـوزه تدقیـق و اطـلاح فرآیندهـای کاری اجرائیـات 
بسـیار هم فکـر و هم راسـتا بـا مـا فعالیـت کردنـد کـه امیدواریـم سـرهنگ عزیزی 

نیـز بسـیار بالنده تـر ایـن مسـیر را ادامـه دهند.

رئیس جامعه حرفه ای هتلداران خراسان رضوی پیش بینی کرد: 

رواج اسکان غیررسمی در مشهد
رئیــس جامعه حرفــه ای هتلداران 
خراسان رضوی گفت: »با تعطیلی 
هتل ها و دیگر مراکز اقامتی رسمی 
اســکان غیررسمی در مشهد رواج 

خواهد یافت.«
به گزارش صبح امروز امیر ســزاوار در 
استان  گردشگری  تشکل های  جلسه 
با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی خراســان رضوی با 
بیان ایــن مطلب افزود: »براســاس 
بررســی های صورت گرفتــه با توجه 
بــه این که برخی افراد برای انجام امور کاری و شــغلی به 
مشهد ســفر می کنند به ناچار باید در مشهد اقامت داشته 
باشــند و با تعطیلی مراکز اقامتی رسمی این افراد در مراکز 
اسکان غیر رسمی اقامت می کنند.«او با بیان این که تعطیلی 
همه هتل  و مراکز رســمی اســکانِ غیر رسمی را افزایش 
می دهد، پیشــنهاد کرد: »حداقل چند مرکز اقامتی رسمی با 
رعایت پروتکل های شــدیدتر فعال باشند.«سزاوار در ادامه 
به موضوع خســارت وارد شده به هتلداران استان اشاره کرد 
و گفت: »صنعت هتلداری بیشتر از سایر بخش ها و صنایع 
آسیب دیده و خسارت ها چندین برابر خسارت های اعلام شده 
است.«او افزود: »خسارت هایی وجود دارد که وارد کاغذ شده 
اما خســارت هایی هم وجود دارد که در قالب فرم های پیش 
بینی شده قابل ذکر نیست.«سزاوار به تعیین تکلیف نشدن 
زمان بازگشــایی هتل ها و مراکز اقامتی اشاره و اظهار کرد: 
»بخشــی از مواد غذایی موجود در انبارهای ما از بین رفته 
و بخشــی هم در انبارها موجود است.«او درباره راهکارهای 
اعلام شده برای جبران خسارت اظهار کرد: »تعویق پرداخت 
قبوض حامل های انرژی و  تسهیلات با بهره 12 درصد نمی 
تواند خسارت  تاسیســات گردشگری را جبران کند.«رئیس 
هیئت مدیــره جامعه حرفه ای هتل داران خراســان رضوی 
تاکید کرد: » دولت می تواند خسارت را از طریق مستهلک 
شدن مالیات ها پرداخت نماید، این روش هم مشکل دولت و 
هم مشکل هتلداران را بر طرف می کند.«او درباره پرداخت 
حقوق به کارگران اظهار کرد: » اگر چه قرار شده که از طریق 
بیمه تامین اجتماعی به پرسنل  حقوق پرداخت شود اما هیچ 
کدام از آن ها حتی یک ریال علی الحساب دریافت نکرده اند 

و هنوز در حال ثبت نام هستند.«
آسیب به اقتصاد روستاها با تعطیلی بوم گردی ها

هم چنیــن در ادامه صادق کاظمیــان رئیس جامعه حرفه 
ای اقامتگاه های بوم گردی اســتان خراسان رضوی گفت: 

»براساس آن چه اعلام شده، قرار است براساس پرسنل بیمه 
شده واحدهای اقامتی تسهیلات پرداخت شود، این در حالی 
است که بوم گردی ها بیمه پرداز ندارند و بیشتر مردم روستاها 
در بوم گردی ها مشــارکت و همکاری دارند.«او افزود: »به 
دلیل وابستگی اقتصاد روستاها به اقامتگاه های بوم گردی با 
تعطیلی این واحدها اکنون چرخه اقتصادی در روستاها دچار 
آسیب زیادی شده است.«کاظمیان ادامه داد: »با توجه به این 
که ازدحام جمعیت در روستاها کمتر است تعدادی از ساکنان 
شهرها به روستاها مراجعه کرده و خانه های شخصی را اجاره 
کرده اند.«دبیر جامعه حرفه ای اقامتگاههای بوم گردی کشور 
برای دوران پساکرونا پیشنهاد کرد: »برای استفاده کارکنان 
دولت، نهادها و بازنشستگان بن های اسکان در اقامتگاه های 

بوم گردی اختصاص یابد تا رونق دوباره به روستا بازگردد.«
پیشنهاد بخشودگی مالیات تاسیسات گردشگری

 هم چنین مجتبی احمدی فعال حوزه خدمات مســافرتی و 
رییس هیئت مدیره شــرکت خدمات مسافرتی آتی مشهد  
گفت: »به تعویق افتادن پرداخت مالیات نمی تواند خسارت 
وارد شــده به تاسیسات گردشگری را جبران کند، بلکه باید 
مالیات ها بخشیده شود.«او پیشنهاد کرد: »با توجه به شرایط 
خاص به وجــود آمده الزام فعالیت دفاترخدمات مســافرت 
در واحدهــای تجاری به فعالیــت در واحدهای غیر تجاری 
تغییر کند.«احمدی با اشــاره به رواج اسکان غیر رسمی در 
مشــهد اظهار کرد: »فعالیت دوباره تاسیسات گردشگری با 
رعایت پروتکلهای بهداشتی می تواند از اسکان غیر رسمی 
جلوگیری کند.«در ادامه محمدسعید ولی زاده رئیس انجمن 
دفاتر خدمات مسافرتی خراسان رضوی بر ضرورت تعریف 
بسته های سفر ارزان قیمت برای پساکرونا تاکید کرد و گفت: 
»دولت برای حضور دفاتر خدمات مسافرتی در نمایشگاه های 
خارجی تسهیلات ویژه ای را در نظر بگیرد و در صدور ویزای 
گردشگران نیز معافیت هایی در نظر گرفته شود.«هم چنین 
مهدی شــیرین زاده نماینده هیات موسس جامعه حرفه ای  
مهمانپذیران خراســان رضوی با اشــاره به مشکلاتی که 
برای مســتاجران واحدهــای اقامتی به وجود آمده اســت، 
گفت: »شرایط فورس ماژور بر قراردادهای  اجاره و گارانتی 
حاکم اســت و  باید از این ظرفیت قانونی به خوبی استفاده 
شود.«هم چنین مقدسی نماینده جامعه حرفه ای هتل آپارتمان 
داران خراســان رضوی در این جلســه گفت: »تا زمانی که 
حرم مطهر رضوی پذیرای زائران نباشــد، مراکز اقامتی نیز 
مسافر ندارند.«او با اشاره به حجم بالای خسارت به تاسیسات 
گردشــگری ادامه داد: »وقتی طی چند ماه گذشــته مراکز 
اقامتی مســافر نداشته اند و تعطیل بوده اند مالیات و مالیات 

بر ارزش افزوده از کجا می خواهیم پرداخت کنیم.«هم چنین 
میلانی نماینده انجمن راهنمایان گردشگری خراسان رضوی 
به بیکاری اعضای این انجمن اشــاره و دو طرح برای بعد از 

کرونا ارائه کرد.
خسارت بی سابقه به گردشگری

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنابع دستی خراسان 
رضــوی در این زمینه با بیان این که شــیوع بیماری کرونا 
موجب توقف فعالیت تمامی بخش های خدمت رســان در 
این زمینه طی ماه های اســفند و فروردین یعنی دوران اوج 
مسافرت شــده اســت افزود: هنوز نمی توان رقم دقیقی از 
خسارت وارد شــده را اعلام کرد.ابوالفضل مکرمی فر افزود: 
این حجم از تعطیلی و عدم فعالیت تاسیســات گردشگری 
و مشــاغل مرتبط با حوزه گردشــگری تا کنون بی سابقه 
بوده و به همین دلیل باید برآورد خســارات وارده به صورت 
کارشناسی و حساب شده بررسی و اعلام شود.وی با بیان این 
که طبق اعلام وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی مقرر شده است که کسب و کارهای حوزه گردشگری 
بــه صورت ویژه از حمایت دولت برخوردار شــوند ادامه داد: 
شیوع بیماری ویروسی کرونا و تبعات ناشی از آن آثار منفی 
گسترده ای بر صنعت گردشگری به همراه داشته است که در 
پی کاهش ســفرها و لغو رزروهای مسافران، سرمایه گذاران 
حوزه گردشگری خسارت فراوانی متحمل شده اند.مدیرکل 
میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
به ایرنا گفت: بر اســاس نامه ابلاغ شــده از سوی اداره کل 
نظارت و ارزیابی گردشگری وزارت میراث فرهنگی، تمامی 
www.   تاسیسات گردشگری با مراجعه به سامانه اینترنتی

myst.mcth.ir  در خصوص تکمیل فرم برآورد خسارت به 
صورت روزانه اقدام و موارد را به همراه مستندات درخواستی 

از طریق این سامانه ارسال کنند.
مکرمی فر افزود: حمایت از ســرمایه گذاران در این بخش با 
توجه به حجم زیاد سرمایه درگیر در این صنعت مورد توجه 
دولت قرار دارد و لازم اســت که مالکان واحدها و تاسیسات 

گردشگری هرچه زودتر در این رابطه اقدام کنند.
وی با اشــاره به این که هم اکنون اســتان خراسان رضوی 
با برخــورداری از بیش از دو هزار و ۵00 واحد تاسیســات 
گردشگری رتبه نخست کشور در این زمینه را دارد افزود : به 
طور قطع میزان خسارت وارده به گردشگری این استان بالاتر 

از سایر استان هاست.
یک قدم تا محو درآمد چند 1۰ میلیاردی گردشگری 

خراسان رضوی
مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی با اشــاره به این که میزان درآمد حوزه گردشــگری 
استان خراسان رضوی در سال گذشته با 30 میلیون مسافر 
داخلــی و بیش از دو میلیون گردشــگر خارجی بین 100 تا 
1۴0 هزار میلیارد ریال اســت افزود: این میزان درآمد همه 
بخش های مرتبط با حوزه گردشگری شامل سوغات، اقامت، 
خرید، تفریح و بازدید از مجموعه های تاریخی، صنایع دستی 

و رستوران ها را شامل می شود.
مکرمــی فر گفت: به طور قطع این میزان درآمد امســال با 
تعطیلی واحدهای اقامتی و کاهش بیش از ۹0 درصدی ورود 

مسافر داخلی بیش از 80 درصد کاهش یافته است.
وی با تاکید بر این که حمایت از فعالان گردشگری استان و 
شاغلان در این بخش ضرورت دارد ادامه داد: وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در صدد تهیه بسته های 
حمایتی از بخش های مختلف گردشگری است اما هنوز ابلاغ 

و دستورالعمل مشخصی در این زمینه دریافت نشده است.

شــهردار منطقه 12 مشهد از آغاز 
عملیات بازگشــایی بولوار سجادیه 
بــه بزرگــراه آزادی خبــر داد. به 
امــروز، علی زینت  گزارش صبح 
بخش ضمن اعلام این خبر خاطر 
نشــان کرد: توســعه حمل و نقل 
محــور، راهبرد مدیریت شــهری 
در ســال ۹۹ اســت. با بازگشایی 
بولوار ســجادیه به بزرگراه آزادی 
مسیر معین بولوار آیت الله هاشمی 
با بولوار  رفسنجانی که در موازات 

سجادیه است، بازگشایی می شود و حجم زیادی از بار ترافیکی این محور مواصلاتی مهم کاسته خواهد 
شد.

وی بــا بیان اینکه توافقــات لازم با مالکین به پایان رســیده و عملیات اجرایی این پروژه آغاز شــده 
اســت، ادامــه داد: در این فرآیند برای بازگشــایی بولوار ســجادیه، حدود 1۵ هــزار و 600 مترمربع از 
اراضی شــرکت الکترود رضا تملک گردید و در این مســیر با مســاعدت و حمایت های شهردار مشهد، 
اعضای کمیته نظارتی شــماره ۵ شورای اسلامی شهر، معاونین شــهرداری مشهد، مدیرعامل سازمان 
 زمین و مســکن، مدیرعامل سازمان بازآفرینی شــهری و مدیریت پروژه بزرگراه آزادی این امر تسهیل

 شد.
شــهردار منطقه 12 اظهار کرد: شهردار مشهد و اعضای شورای اسلامی شهر، با اهتمام ویژه و پیگیری 
های مجدانه تلاش فراوانی برای تأمین منابع، جهت تملک اراضی مذکور انجام دادند، این درحالی است 
که بارها فرآیند توافق دچار چالش های جدی شــد، اما مجموعه مدیریت شهری عزم و اراده ی خود را 
بیش از پیش برای بازگشــایی این محور مواصلاتی مهم تشدید کرد و خوشبختانه پس از طی مسیری 

دشوار و نسبتاً طولانی نتیجه مطلوب حاصل گردید.
زینت بخش تاکید کرد: راهبرد توســعه حمل و نقل محور، محرک توســعه پایدار منطقه 12 خواهد شد 
و نقــش حیاتی در عمران و آبادانی این منطقه خواهد داشــت. ضمناً ذیــل توافق صورت گرفته، علاوه 
بر بازگشــایی بولوار سجادیه، طی توافق با شــرکت الکترود رضا، دو معبر دیگر نیز به مساحت تقریبی 
مجموع 8 هزار مترمربع نیز تملک گردید تا در راســتای تسهیل در رفت و آمد و عبور و مرور شهروندان 

مؤثر واقع گردد.
وی در پایان افزود: بازگشایی بولوار سجادیه به بزرگراه آزادی مطالبه شهروندان منطقه 12 بود که بیش 
از پانزده ســال به درازا کشــید و تلاش های فراوانی در طول این سال ها صورت گرفت، که جا دارد از 
همه ی این عزیزان تقدیر و تشکر شود. یقیناً بازگشایی بولوار سجادیه به بزرگراه آزادی، نقشی بی بدیل 

در راستای توسعه و آبادانی و کاهش ترافیک و آلودگی هوا در غرب مشهد خواهد داشت.

مدیرعامل سازمان بازآفرینی فضاهای شهری گفت: بازخوردهای دفاتر توسعه محله در محلات کم برخوردار 
گویای ضرورت ساماندهی، هم افزایی و یکپارچگی تلاش های نهادها و گروه های مردمی در یاری رسانی به 

محلات کم برخوردار و محروم است.
به گزارش صبح امروز ، مجتبی شــاکری روش با بیان این مطلب، اظهار کرد: واقعت این است که بحران 
ویروس کرونا از مقیاســی کوچک از یک شهر و در یک کشــور شروع شد و حالا تقریبا همه جهان را در 
برگرفته است؛ پس یقینا امکان ندارد که در سطح یک شهر، بخشی از جغرافیای شهر دچار بیماری ناشی 
از ویروس باشند و ساکنان بخش دیگر شهر در آسودگی به سر ببرند؛ لذا سرنوشت مشترکی در انتظار همه 
ماست.وی تاکید کرد: درحال حاضر نهادهای مردمی متعددی در تکاپو و تلاش برای کمک رسانی هستند، 
لیکن حسب بازخوردهای دفاتر توســعه محله فعال این سازمان در محلات کم برخوردار، عدم یکپارچگی 
در اقدام و پراکندگی فعالیت های این عزیزان، بعضا توزیع نامناســب کمک ها را به همراه دارد. لازم است 
برای ایجاد حسن اعتماد متقابل میان نهادهای مردمی، خیرین حقیقی و حقوقی، تشکل ها و ارگان ها برای 

ساماندهی، هم افزایی و یکپارچگی این تلاش های ارزشمند تدبیری متناسب صورت گیرد.
مدیرعامل ســازمان بازآفرینی فضاهای شــهری با تاکید بر اینکه اقدامات در محــلات کم برخوردار باید 
هماهنگ تــر و یکپارچه تر صورت پذیرد، تصریح کرد: یکی از مشــکلاتی که در فعالیت نهادهای مردمی، 
خیریه ها و ســمن ها وجود دارد که در این بحران خود را بیشــتر نشــان داد، این است که این مجموعه ها 
غالبا از فعالیت های یکدیگر بی اطلاع اند، به ویژه آنکه در کنار نهادهای سازمان یافته ای که فعالیت مستمر 
دارند، بسیاری از گروه های مردمی، به اتکای ضرورت شرایط و به منظور یاری رساندن به همشهریان خود 
در چنین شــرایطی شکل گرفته و فعال می شوند و درخصوص اینکه این گروه ها در چه جغرافیایی از شهر 
فعالیت می کنند، عمدتا اطلاعاتی از یکدیگر ندارند و از این بابت شرایط به گونه ای می شود که نمی توانند به 
صورت هدفمند و هماهنگ اقدام نمایند و موازی کاری، همپوشانی و پراکندگی فعالیت ها رخ می دهد.شاکری 
روش بیان کرد: به نوعی در برخی مناطق چندین نهاد با هم فعالیت می کنند و از فعالیت هم بی اطلاعند و 
این موضوع موجب شده که اقدامات بعضا پراکنده یا همپوشانی داشته باشد. از همین رو سازمان بازآفرینی 
درحال پیگیری طراحی و راه اندازی ســامانه ای اســت تا با همکاری نهادهای مرتبط تهیه و به عنوان یک 
سامانه پشتیبان و اطلاع رسان، این امکان را به تمامی خیرین، نهادها و گروه های مردمی می دهد که ضمن 
ثبت اقدامات خود که در چه زمانی و در کدام محدوده شــهری، چه فعالیتی و به چه میزان خدمات انجام 
داده اند، از اقدامات ســایرین نیز مطلع گردند و همچنین نهادهایی که فعالیت های مســتمری در محلات 
کم برخوردار دارند، زمینه فعالیت  و محله یا محلات هدف فعالیت شــان را اطلاع رســانی نمایند.وی اضافه 
کرد: همچنین با توجه به مصوبه شــورای اسلامی شهر مشهد در خصوص تشکیل ستاد خیرین شهریار با 
همکاری شــهرداری و خیرین و ظرفیت ارزشمندی که این مصوبه می تواند برای جلب کمک های مردمی 
برای تأمین نیازهای خدماتی شــهروندان در محلات کم برخوردار شهر از قبیل ساخت، فضاهای اجتماعی، 
فرهنگی، آموزشی، بهداشتی، ورزشی و پارک های محلی ایجاد نماید، لازم است بانک اطلاعات و سامانه ای 
در خصوص اعلام امکانات و پروژه هایی که نیاز این محلات بوده تهیه و در دســترس مردم و خیرین قرار 

گیرد تا این عزیزان بتوانند زمینه هزینه کرد هدفمند کمک هایشان را پیدا کنند. ی
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شــهردار منطقه هشت مشهد از تدوین  برنامه عملیاتی مقابله با بحران های احتمالی با تعیین 
ســطوح و درجه بندی حجم و میزان بارندگی ها و تجهیزات و نیروی انسانی برای مقابله 

با بارش های بهاری برای کنترل آب گرفتگی احتمالی خبر داد .
به گزارش صبح امروز علی شــیرازی با اعلام آمادگی مدیریت شهری منطقه هشت 
در مقابله با آبگرفتگی احتمالی با تمامی توان عملیاتی به صورت 3شــیفت در راستای 
مقابله با آبگرفتگی های احتمالی افزود : بر همین اساس و با تنظیم سناریوی منطبق 

با ســطح آمادگی نقاط بحران احتمالی شناســایی و بازدید مســتمر چاه های جذبی و 
ســپتیک ها و تاسیسات میادین اقدامات لازم صورت گرفته و تجهیزات متناسب و تعداد 

کارگران آب افتادگی های احتمالی در معابر به طور کامل کنترل ، ســاماندهی و مهار خواهد 
شد .

شــهردار منطقه هشــت افزود: آمادگی کامل برای مقابله با آب گرفتگی هــای احتمالی کنترل 
 و مهار آب های ســطحی معابر و تقاطع های غیرهمســطح از ســوی نیروهــای خدماتی وجود 

دارد.

معاون سرمایه گذاری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی گفت: 
»تعداد 31 موافقت اصولی تاسیســات گردشــگری این استان طی سال ۹8 صادر شده و 

تعداد 16موافقت اصولی قبلی در این مدت تمدید شده است.«
به گزارش صبح امروز  احمد دیناری با اعلام این خبر افزود: این موافقت اصولی ها به 

غیر از دفاترخدمات مسافرتی و اقامتگاه بوم گردی تبدیلی بوده است.« 
او ادامه داد: »از بین پروژه های دارای موافقت اصولی برای تعداد ۹ پروژه مجوز ساخت 

یا ایجاد صادر شده و عملیات ساختمانی آن ها آغاز شده است.«
معاون ســرمایه گذاری و تامین منابع اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 

خراســان رضوی درباره پروژه های آغاز شده اظهار کرد: »حجم ســرمایه گذاری این پروژه ها 
بیــش از 7 هــزار و ۵00 میلیارد ریال را به خود اختصاص داده و برای بیش از 300 نفر اشــتغال 
ایجاد خواهد کرد.«دیناری گفت: »20 درصد از این موافقت اصولی ها و مجوز ســاخت های صادر 
شــده مربوط به واحدهای اقامتی و حدود 80 درصد پروژه ها مربوط به سایر تاسیسات گردشگری 

محرک است.«

 صدور ۳۱ موافقت اصولی برای تاسیات گردشگری خراسان رضوی در سال 98 آمادگی کامل  منطقه هشت برای کنترل آبگرفتگی های احتمالی
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سلطانی فر: کرونا ۶هزار میلیارد به 
ورزش و جوانان خسارت زد

وزیر ورزش و جوانان گفت: از بخش خصوصی حمایت می کنیم و ادامه بخشــودگی 
چهار هزار مکان ورزشــی متعلق به وزارت ورزش بستگی به وضعیت کنترل بیماری 

کرونا دارد.
دویست و ســی و نهمین نشست شورای معاونین وزارت ورزش و جوانان به ریاست 

مسعود سلطانی فر تشکیل شد.
وزیــر ورزش و جوانان با تقدیر از فعالیت های موثر و هماهنگ ادارات کل اســتانی 
و ســتاد عالی پیشــگیری و مقابله با ویروس کرونا وزارتخانه با مجموعه ستادهای 
مدیریت بحران و وزارت بهداشــت تاکید کرد: با پیشــنهاد وزارت ورزش و جوانان و 
تصویب هیئت وزیران، با توجه به تعطیلی اماکن و فضاهای ورزشی و برای جلوگیری 
از انتشار ویروس کرونا، اجاره بهای اماکن واگذار شده به بخش خصوصی در ماه های 

اسفند و فروردین به طول کامل بخشیده شد.
ســلطانی فر گفت: از بخش خصوصی در ورزش کشــور حمایــت می کنیم و ادامه 
بخشــودگی در موضوع اجاره بهای چهار هزار اماکن ورزشی متعلق به وزارت ورزش 

بستگی به وضعیت کنترل بیماری کرونا در روزهای آینده دارد.
وی تصریح کرد: تا امروز ســی ام فروردین حدود 6 هزار میلیارد تومان به دو بخش 

ورزش و جوانان کشور خسارت ناشی از شیوع بیماری کرونا وارد شده است.

تیم های ایرانی هنوز اجازه تمرین ندارند
با وجود این بعضی از تیم های اروپایی به کمپ های خود برگشته و تمرینات خود را در 
زمین تمرینشــان برگزار می کنند، تیم های ایرانی هنوز مجوز پیگیری تمرینات تیمی 

و گروهی خود را دریافت نکرده اند.
به گزارش ایســنا، شیوع گســترده ویروس کرونا باعث تعطیلی لیگ های دنیا شد و 
تیم ها به خاطر سلامت بازیکنانشان تمرینات خود را لغو کردند و به بازیکنانش دستور 

دادند تا به صورت انفرادی و آنلاین تمرین کنند.
این اتفاق در ایران هم عملی شد و بسیاری از باشگاه ها مانند شهرخودرو و استقلال 
به صورت آنلاین زیر نظر کادر فنی خود مشــغول به تمرین شــدند تا آمادگی خود 
را برای ادامه لیگ نوزدهم حفظ کنند. با گذشــت بیش از یک ماه از انتشار گسترده 
کرونا، بسیاری از باشــگاه های اروپایی مانند بایرن مونیخ به کمپ های تمرینی خود 
بازگشــته و با رعایت نکات بهداشتی در زمین چمن تمرینات خود را انجام می دهند. 
اتفاقی که باشگاه های ایرانی از جمله تراکتور در اوایل فروردین ماه به دنبال آن بودند 
اما با دستور ســتاد مبارزه با کرونا و اخطار فدراسیون پزشکی-ورزشی این اتفاق رخ 

نداد و بازیکنان باشگاه های ایرانی هنوز خانه نشین هستند.
سهیل مهدی، مسئول برگزاری مسابقات لیگ برتر به شدت به دنبال برگزاری ادامه 
لیگ نوزدهم است اما هنوز نتوانسته حتی مجوز تمرینات گروهی و تیمی باشگاه های 
لیگ برتری را دریافت کند. این تاخیر در صدور مجوز تمرینات گروهی تیم ها توسط 
مســئولان پزشکی و بهداشتی کشــور خبر از برگزاری هر چه دیرتر ادامه مسابقات 
لیگ نوزدهم را می دهد و هیچ بعید نیست این تاخیر سبب شود لیگ امسال ادامه پیدا 
نکند و مســئولان فدراسیون و سازمان لیگ به دنبال راهی برای تعیین تیم قهرمان، 
صعودکننده ها به لیگ قهرمانان آسیا و تیم های سقوط کننده به دسته پایین تر باشند.

حذف پلی آف لیگ برتر فوتسال و 
سردرگمی تیم ها

ســازمان لیگ فوتسال در شرایطی تصمیم گرفته برای فصل جدید پلی آف لیگ برتر 
فوتسال را حذف کند که اکثر تیم ها با این شیوه برگزاری موافق بودند.

به گزارش ایسنا، در دو فصل اخیر لیگ برتر بر اساس تصمیم سازمان لیگ فوتسال 
و نظر موافق اکثر باشــگاه ها مقرر شد قهرمان لیگ در مرحله پلی آف مشخص شود 
و پــس از برگزاری 26 هفتــه، 8 تیم برتر راهی پلی آف شــوند و تا تعیین قهرمان 
بازی ها پیش بروند. این تصمیم که به ســلامت بازی ها در هفته های پایانی و انگیزه 
گرفتن تیم های ضعیف تر کمک می کرد امسال با تصمیم مجدد و البته بدون مشورت 
ســازمان لیگ فوتسال ملغی اعلام و مقرر شد بازی های لیگ برتر به شیوه گذشته و 

بدون پلی آف به پایان برسد.
لیگ برتر ۹8 به دلیل شــیوع بیماری کرونا هنوز به پایان نرســیده و فینال آن قرار 
است بین تیم های مس سونگون و گیتی پسند اصفهان برگزار شود و همین طولانی 
شدن باعث شده ســازمان لیگ به دنبال حذف پلی آف برای فصل آینده باشد. قطعاً 
اعضای ســازمان لیگ در جریان نظر موافق همه تیم های لیگ برتری برای پلی آف 
در لیگ برتر ۹8 هســتند. ســازمان لیگ به بهانه برگــزاری بازی های جام جهانی، 
فوتســال قهرمانی آســیا و کرونا با نادیده گرفتن خواسته باشگاه ها تصمیم به حذف 
پلی آف گرفته است.این در حالی است که بر اساس شنیده ها جام جهانی یک سال به 
تعویق خواهد افتاد، بازی های فوتســال قهرمانی آسیا در زمانی جدید برگزار می شود 
که این امر به شروع زودتر فصل جدیدهم کمک می کند و قطعاً در مورد کرونا هم در 
صورت ادامه پیدا کردن آن حتی امکان شروع فصل جدید لیگ برتر هم نیست و در 
صورت ریشــه کن شدن آن شرایط طوری نیست که بخواهد بر روی لیگ برتر فصل 
آینده تاثیرگذار باشد. به نظر می رسد چندان زیبنده نیست که هر سال تصمیمی برای 
لیگ فوتســال گرفته شود و شاید به همین دلیل باشد که اسپانسرها نیز رغبتی برای 
حضور در فوتســال ندارند چرا که این گونه تصمیمات سرنوشــت تیم ها را نیز درگیر 
خود می کند و سرمایه گذاران هر سال با داستان و آئین نامه تازه ای روبرو می شوند.

پیشنهاد جالب یک ویروس شناس برای 
ازسرگیری فوتبال

یک ویروس شناس بلژیکی پیشنهاد داد فوتبالیست ها از یک ماسک مخصوص برای 
رقابت خود استفاده کنند.

به گــزارش صبح امروز  به نقل از ســایت دالماپورتال، بیش از یک ماه اســت که 
رقابت های فوتبال در اکثر کشــورهای جهان متوقف شده است و جهان درگیر مقابله 
با ویروس کرونا اســت. این در حالی اســت که چندین هفته از رقابت های باشگاهی 
در کشورهای مختلف باقی مانده اســت.مارک ون رانست، میکروب شناس بلژیکی 
پیشنهاد داد فوتبالیست ها از ماسک مخصوص که دوچرخه سوارها یا بازیکنان فوتبال 
آمریکایی استفاده می کنند را به صورت بزنند و بتوانند چند هفته باقی مانده رقابت ها 
را برگزار کنند.این در حالی است که در بلژیک تصمیم گرفته شد زودتر از موعد مقرر 
بروخــه را به عنوان قهرمان معرفی کنند و این تصمیم هنوز در فدراســیون فوتبال 
بلژیک به تایید نهایی نرســیده است.  تیم های باشگاهی در فوتبال اروپا به دنبال به 
پایان رساندن فصل جاری هستند و با صلاحدید یوفا قرار است بازی ها بدون حضور 

تماشاگر و در زمان فروکش کردن ویروس کرونا برگزار شود.

///

///

اخبار کرونایی

حماسه ســاز ملبــورن گفــت: 
می خواهم سؤال کنم زندگی چه 
می چرخد؟  میلیون  یک  با  کسی 
دولتمردان واقعاً می توانند با یک 
میلیون یک ماه خود را ســپری 
چرا  پس  می توانند  اگــر  کنند؟ 
حقوقشان چندین برابر این مبلغ 

است؟
به گزارش صبــح امروز به نقل 
عزیزی  خداداد  ورزشی،  خبر  از 
رابطه صمیمانــه ای با احمدرضا 
عابــدزاده دارد و در خصــوص 
اتفاقی که برای کاپیتان ســابق 
شیرینی  لحن  با  افتاده  ملی  تیم 
صحبت های  می کنــد.  صحبت 
اوقات  اکثر  مثل  عزیزی  خداداد 

جالب است.
احمدرضا عابــدزاده از ابتدا یک 
است،  بوده  در سختکوشی  الگو 
آماده سازی  اردوی  که  ایامی  در 
بودیم و یعــد از انجام گاهی دو 
جلســه تمرین در روز، کاپیتان 
عابدزاده ســه جلســه تمرین 
بچه های  بعضــی  مثلًا  می کرد. 
تیم به زحمت ســاعت ۸ صبح 
میز  ســر  که  می شــدند  بیدار 
صبحانــه حاضــر شــوند، اما 
احمدرضا ســاعت 6 صبح رفته 
پرفشار  تمرین  یک  تنهایی  بود 
انجام داده بود، دوش هم گرفته 
بود و می آمد ســر صبحانه! و با 
تمرین  منتظر  انــرژی  و  انگیزه 
بود. پشــتکار عابدزاده  گروهی 
در کارهایش بر کســی پوشیده 
نبود و الان هم سارقان اموال او 
عقاب  چون  خورده اند،  دیوار  به 
آن ها را ول نمی کند و اگر همان 
عابدزاده است که هست تک تک 
سارقان را می گیرد و اشک شان 

را درمی آورد.
سراغ او نروید

به سارقان پیشنهاد می کنم حتی 
اگر تمام درهای املاک عابدزاده 
باز بود و خودش هم ایران نبود 
سراغ اموال او نروند، چون آن ها 
پیدا  از زیر ســنگ هم شده  را 
می کند. اما جــدا از این بحث ها 
باید بگویــم احمدرضا عابدزاده 
در زندگــی اش متحمل زحمات 
زیادی شده است، نزدیک به 1۰ 
عمل جراحی سنگین انجام داده، 
پنج بار زانوی پای راست و سه 
بار زانوی پای چپ خود را جراحی 
کرده که به خاطر جانفشانی برای 
است، خب  بوده  ایران  ملی  تیم 
کــدام بازیکن تیــم ملی چنین 
صدماتی خورده و البته عابدزاده 
باید بــاز هم زانویش را به خاطر 
اینکه اســتخوان اضافه درست 
هم  الان  کنــد.  جراحی  می کند 

دارد روی همین پاها در رستوران 
خرج زندگی اش را درمی آورد.

برگزاری لیگ برتر فعلاً ممکن نیست
بارها  بهداشت  وزارت  مسئولان 
گفته اند ویــروس کرونا تا ماه ها 
مهمان کشــور اســت و با این 
بازی های  ادامه  و  حساب شروع 
لیگ برتر ممکن نیست و اصرار 
مورد  در  فوتبال  مسئولان  فعلی 
ادامه لیگ عجیب اســت. کاش 
نظر  اظهار  زمانــی  و  کنند  صبر 
کنند که این قدر حرفشان عوض 
نشود. اواســط اسفند می گفتند 
از  که  نیابــد  ادامه  مســابقات 
بــالا فوتبال را تعطیــل کردند، 
از اواســط فروردین  بعد گفتند 
بحث  سپس  می شــود،  شروع 
اردیبهشت را مطرح کردند. خب 
چرا این طور صحبت می کنند؟ با 
این وضعیت لیگ فعلًا شــرایط 

برگزاری ندارد.
جان مربیان و بازیکنان مهم تر از یک 

جام است
اصــرار به برگــزاری لیگ های 
خطرناک  شــرایط  در  کشــور 
بــازی ناجوانمردانــه بــا جان 
جمله  از  فوتبال  دست اندرکاران 
مربیان و بازیکنان است. اگر یک 
بازیکن ناقل ویروس باشــد در 
می تواند  رختکن  کوچک  فضای 
ناخواسته آن را به سایر اعضای 
تیم منتقل کند، بعد از مســابقه 
خانه هایشان  به  افراد  همان  هم 
می روند و زنجیره انتقال ویروس 
که  می شود  چیزی  از  گسترده تر 
فکرش را می کنیــم. اینکه فیفا 
چه زمانی چــه تصمیمی بگیرد 
مشــخص نیســت، اما شرایط 
کشــورها و زمان شروع و پایان 
که  نیست  یکسان  مسابقاتشان 

فیفا یک تصمیم واحد بگیرد.
زندگی چه کسی با یک میلیون 

می چرخد؟
دولت به هر خانوار می خواهد یک 
میلیون وام بدهد. من سیاســی 
خوشم  هم  سیاست  از  و  نیستم 
نمی آید، خودم هم به قول بعضی 
دوســتان سیاســت ندارم! اما 
می خواهم سؤال کنم زندگی چه 
می چرخد؟  میلیون  یک  با  کسی 
دولتمردان واقعاً می توانند با یک 
میلیون یک ماه خود را ســپری 
چرا  پس  می توانند  اگــر  کنند؟ 
حقوقشان چندین برابر این مبلغ 
چون  می آورد،  فساد  فقر  است؟ 
از قدیم گفته اند شــکم گرسنه 
باید  فرامــوش می کند.  را  دین 
شــرایط به سمت و سویی برود 
 که مردم رفاه بیشــتری داشته 

باشند.

از میان سه میلیون و 600 هزار ورزشکار سازمان یافته 
ایرانی تنها 8 نفر به دلیل ابتلا به کرونا یا درگیر شدن 
با علائم آن درگیرِ روند درمانی لازم شــده اند اما هیچ 

یک در بیمارستان بستری نشده اند.
به گزارش مهر، رضا ســعیدی سخنگوی فدراسیون 
پزشکی ورزشی در گزارشی از اقدامات صورت گرفته 
برای تشــخیص ورزشکاران مبتلا به کرونا ارائه داد و 
تاکید کرد که از میان ورزشــکاران سازمان یافته و تا 
به امروز، تعداد مبتلایان به این ویروس کمتر از تعداد 

انگشتان دو دست است.
وی با بیــان اینکــه پیگیری وضعیت ورزشــکاران 
رشــته های مختلف برای تشــخیص احتمالی علائم 
کرونــا در میان آنها بــر عهده فدراســیون مربوطه 
آنهاســت، گفت: برای فدراســیون پزشکی ورزشی با 
حجم مسئولیت ها و برنامه هایی که به ویژه در رابطه 
با مبارزه با کرونا دارد، انجام این کار مقدور نیســت. 
به همین دلیل این فدراسیون با دیگر فدراسیون های 
مکاتبه ای داشــته مبنی بر اینکه وضعیت ورزشکاران 
شأن - به خصوص در سطح ملی - را زیر نظر داشته 

و موارد مشکوک را در اولین فرصت گزارش دهند.
ســخنگوی فدراســیون پزشــکی ورزش با تاکید بر 
اینکه بررسی گزارشــی های دریافتی مبنی بر ابتلای 
ورزشــکاران به کرونا یا مشــکوک بودن آنها به این 
بیماری و همچنین اقدامات لازم برای تشــخیص و 

بستری شــان بر عهده این فدراسیون است، آماری از 
تعداد ورزشکاران مبتلا ارائه داد.

ســعیدی خاطرنشان کرد: تا به امروز 8 ورزشکار از ۵ 
رشته کاراته )3 نفر(، پارادوومیدانی )2 نفر(، دوومیدانی 
)یک نفر(، بســکتبال )یــک نفر( و شــنا )یک نفر( 
مشــکوک به کرونا تشخیص داده شده و وارد پروسه 
درمانی فدراسیون پزشکی ورزشی شدند. از میان آنها 
البته نتایج آزمایش های به عمل آمده از ســجاد گنج 

زاده )کاراته( منفی تشخیص داده شد.
وی در واکنش به پرسشی مبنی بر معرفی ورزشکاران 

درگیــر با ویروس کرونا تاکید کرد: کرونا یک بیماری 
است اما متأســفانه نحوه برخورد با افراد مبتلا به این 
ویروس به گونه ای است که گویا یک انگ اجتماعی 
اســت. به همین دلیل خیلی از افراد از عنوان کردن 
ابتلاء به آن امتناع می کننــد. علاوه بر این به لحاظ 
حقوق پزشــکی، نام بردن از افــرادی که به بیماری 
مبتلا شــده اند مشــکل دارد مگر اینکه خودِ آن فرد 

اقدام کرده باشد.
وی در این زمینه ادامه داد: از جمله این ورزشــکاران 
می توان به احســان حدادی اشــاره کــرد که نتیجه 

آزمایش هــای به عمل آمــده از او، ابتلاء به ویروس 
کرونا را تأیید کرد و خودش هم موضوع را رســانه ای 
کــرد. از فدراســیون جانبازان و معلــولان هم علی 
محمدیاری و آقای رستمی ورزشکاران پارادوومیدانی 
هســتند که به خاطر دارا بودن علائم ابتلاء به کرونا 

برای شأن قرنطینه خانگی تجویز شده است.
ســخنگوی فدراسیون پزشکی از اشــاره به نام دیگر 
ورزشــکاران مبتلا به کرونا امتناع کرد و گفت: نکته 
مهم این اســت که برای هیچ یک از 8 ورزشــکاری 
کــه به دلیل دارا بــودن علائم کرونــا تحت درمان 
فدراسیون پزشکی ورزشی قرار گرفتند، بستری شدن 

در بیمارستان تجویز نشده است.
ســعیدی همچنین به یک نکته اشــاره و اینکه آمار 
ارائه شــده در مــورد ورزشــکاران مبتلا بــه کرونا 
یــا درگیر با علائــم این بیمــاری تنهــا مربوط به 
جامعه ورزشــکاران ســازمان یافته است. وی در این 
زمینه گفت: در ســطح کشــور تعداد افراد زیادی به 
فعالیت های ورزشــی گرایش دارند امــا تعداد نفراتی 
کــه به صورت مرتــب و نه لزوماً حرفــه ای، ورزش 
می کنند ســه میلیــون و 600 هزار نفر اســت. این 
تعداد ورزشــکار ســازمان یافته طبق نامه فدراسیون 
پزشکی ورزشی، توسط فدراسیون های مختلف تحت 
 درمــان خواهند بود و نتیجه اقدامات در اختیار ما قرار

 می گیرد.

2۸ورزشکار درگیر با کرونا و علائم ابتلا به آن 

 خداداد: زندگی چه کسی
 با یک میلیون می چرخد؟

دولت به هر خانوار می خواهد یک میلیون وام بدهد. من سیاسی نیستم و از سیاست هم خوشم نمی آید، خودم هم به قول بعضی دوستان 

سیاست ندارم! اما می خواهم سؤال کنم زندگی چه کسی با یک میلیون می چرخد؟
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تاریخ تولد دقیق رهبر انقلاب به روایت خودشان
کاربران فضای مجازی به مناســبت سالروز تولد حضرت آیت 
الله خامنه ای با انتشــار مطالبی در فضــای مجازی تولد رهبر 
معظم انقلاب را تبریک گفتند. امروز 2۹ فروردین ماه، مصادف 
با ســالروز تولد حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر انقلاب است. 
البته تاریــخ تولد رهبر انقلاب در شناســنامه روز 2۴ تیر ثبت 
شده، اما ایشان در یکی از دیدارهایشان فرمودند که تاریخ تولد 
صحیح  شان روز 2۹ فروردین است. حضرت آیت الله خامنه ای 
در تاریخ 2۹ فروردین ســال 1318 در مشــهد به دنیا آمدند.

حضرت آیت الله خامنه ای در خانــواده ای روحانی بدنیا آمدند. 
پدر و پدربزرگ ایشان، از روحانیان آذری مقیم نجف بودند که 
از تفــرش به آذربایجان هجرت کــرده بودند. رهبری در پیش 
از انقلاب ســابقه مبارزه با رژیم شاه را در کارنامه زندگی شان 
دارند. ایشــان پس از انقلاب با رای مردم به ریاست جمهوری 
برگزیده شدند و ســال ها بعد پس از رحلت امام توسط مجلس 
خبرنگان برای رهبری انتخاب شــدند. هدایت های هوشمندانه 
حضرت آیت الله خامنه ای در حوادث گوناگون کشور مثال زدنی 

و کم نظیر بوده است.
 

نماینده رشت: پسا کرونای وحشتناکی داریم
عضــو کمیســیون برنامه، 
بودجه و محاسبات مجلس 
تاکیــد کرد: باید شــرایط 
دولت و کشــور را در نظر 
با  کشــوری  ما  بگیریــم، 
و  هســتیم  ضعیف  اقتصاد 
اقتصاد  و  بین سلامت  باید 
تعــادل برقرار کــرده و به 
گونــه ای در میان ایــن دو حرکت کنیم که اقتصــاد ما دچار 
فروپاشی نشود. یک زمانی شخصی مثل »ترامپ« می گوید با 
تعطیلی مخالف است که یک میلیارد دلار ضرر شخصی کرده 
و نشان می دهد به دنبال منافع شخصی خودش است، اما واقعا 
رئیس جمهور و دولت ایران به داستان ها و مسائل پساکرونا فکر 
می کنند. وی ادامه داد: ما در پساکرونا نرخ بالای بیکاری داریم 
که در دنیا چیزی حدود 100 میلیون بیکار وجود خواهد داشت، 
پیش بینی می شود حدود یک میلیون نفر آن ها در ایران باشند، 
ما در حال حاضر بین 3 تا ۵ میلیون بیکار داریم، در نظر بگیرید 
اگــر یک میلیون بیکار، آن هم از جمعیت فعال کشــور به آن 
اضافه شود، چه شرایطی به وجود می آید. در حال حاضر استان 
تهران و اصفهان نرخ بیکاری که در حال به وجود آمدن اســت 
را بــه ترتیب 3۴ و ۴0 هزار نفر اعلام کرده اند، بنابراین ما باید 
انصاف را رعایت کنیم و حرفی نزنیم که فقط خوشایند مردم و 
برخی گروه ها باشــد. ما عقلای کشــور هستیم و باید کشور را 
اداره کنیم. جعفرزاده با اشــاره به شرایط سخت کشور و با بیان 
اینکه در شــرایط عادی همه می توانند دولت باشند و کشور را 
اداره کنند و فلســفه وجودی دولت برای چنین روز هایی است، 
خاطرنشان کرد: امروز نیاز است که دولت ورود پیدا کند، آستین 
بالا بزند و کار های اساسی برای مردم انجام دهد؛ پیشنهاد من 
به دولت این اســت که از رفتار های قطره چکانی پرهیز کند و 

بسته های حمایتی درست و حسابی به جامعه ارائه کند.

سوال چالشی نماینده مجلس از عادل آذر
 یک عضو کمیسیون برنامه 
شــورای  مجلس  بودجه  و 
اســلامی بیان کرد: رئیس 
دیوان محاســبات کشــور 
توضیح دهــد بدون حضور 
کمیســیون برنامه و بودجه 
چگونــه گــزارش تفریــغ 
بودجه ســال ۹7 را تدوین 
کرده اســت. جلال میرزایی درباره گزارش دیوان محاســبات 
کشــور و اظهارنظر های سیاسی از ســوی برخی جریان های 
سیاســی پیرامون این گزارش به جای راستی آزمایی آن گفت: 
چنین رویکردی تازگی ندارد. معمولا مسائلی که جنبه حقوقی 
و قضائی دارد سیاسی می کنیم تا به نتیجه خاصی منتهی نشود. 
نماینده مردم ایلام در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
هنگامی که شما حقوقی و قضائی با مساله ای برخورد می کنید، 
فصل الخطابش قانون است و موضوع خاتمه پیدا می کند، اما در 
کشور ما نمی خواهیم این روند طی شود و دوست داریم همیشه 
چیزی باشــد تا برایش هزینــه کنیم و فکر باقی مســائل را 
نمی کنیــم. وی با تاکید بر این کــه انتظار می رفت در تدوین و 
تهیه گزارش تفریغ بودجه سال ۹7 دقت های لازم انجام شود، 
عنوان کرد: ما که می دانیم جامعه چه شــرایطی دارد و وضعیت 
چگونه اســت، نباید کاری کنیم که افکار عمومی دچار تنش و 

پر سش های جدی شود.
 

 الهیان: جلسات مجازی منتخبین مجلس یازدهم برای 
انتخاب رئیس نیست

 منتخب مــردم تهران در 
مجلس  دوره  یازدهمیــن 
شورای اسلامی با اشاره به 
کشور  اولویت های  بررسی 
مجــازی  جلســات  در 
یازدهم،  مجلس  منتخبین 
گفت: تــا جایی که اطلاع 
دارم این جلسات با عنوان 
بررســی و تعیین ریاســت مجلس برگزار نشــده است.زهره 
الهیان در گفتگو با ایسنا، با اشاره به برگزاری جلسات مجازی 
منتخبین مجلس یازدهم، اظهار کرد: یک ماه مانده تا افتتاح 
مجلس یازدهم. فرصت خوبی اســت تا منتخبین بحث ها و 
جلسات کارشناسی را حول اولویت های کشور دنبال کنند.وی 
در ادامه با بیان اینکه این جلســات بعضا بین خود منتخبین و 
بعضا بین منتخبین و کارشناســان مختلف برگزار می شــود، 
افزود: تاکنون جلسات متعدد و مختلفی برگزار شده است. گا ه 
همزمان منتخبین جداگانه در جلسات مختلف حضور یافته اند 
و اینگونه نیست که صرفا همه منتخبین با هم در یک جلسه 
شــرکت کنند. جلســات اســتانی، بین اســتانی یا با حضور 
کارشناسان هم برگزار می شود. الهیان درباره موضوعات مورد 
بررســی در این جلسات مجازی تصریح کرد: بحران کرونا و 
شــرایط پســاکرونا و رکود اقتصادی ناشی از بحران کرونا از 

موضوعات اولویت دار کشــور است که جلسات برگزار شده به 
این مســائل پرداخته می شود. برای تحقق شعار سال هم باید 
مقدماتی فراهم شود و در این راستا، ما نظرات کارشناسان را 
جویا می شویم. از نظرات متخصصین آینده پژوهی نیز درباره 
موضوع خانواده و جمعیت استفاده می کنیم و امیدواریم نتیجه 
این جلســات، پیشــنهادها و طرح های مناســبی در مجلس 
یازدهم برای حل مشــکلات کشور باشد.وی در پاسخ به این 
پرسش که آیا بحث ریاست مجلس و هیات رئیسه نیز در این 
جلسات مطرح شده است، گفت: تا جایی که اطلاع دارم این 
جلســات با این عنوان برگزار نشــده اســت، ولی حتما بین 

منتخبین بحث ریاست و ترکیب هیات رئیسه مطرح است.

نامه مدیر حوزه های علمیه به پنجاه رهبر مذهبی دنیا
مدیر حوزه های علمیه کشور در نامه های جداگانه به رهبران 
مذهبــی جهان از آمادگی ایران بــرای انتقال تجربیات برای 
مقابله با کرونا خبر داد. آیت الله اعرافی مدیر حوزه های علمیه 
کشــور در نامه های جداگانه به پنجاه رهبر مذهبی جهان، از 
آمادگی حوزه های علمیه ایران برای انتقال تجربیات به همه 
کشور ها و اســتفاده از تجربیات برای مقابله با ویروس کرونا 

خبر داد.

 پلیس راهور: افزایش 75 درصدی تعداد خودرو ها 
در معابر

تهران  راهور  پلیس  رئیس 
بــزرگ گفــت: امــروز و 
به  اطلاعــات  براســاس 
دســت آمده نسبت به روز 
30 فروردیــن ســال ۹8 
افزایش 7۵ درصدی تعداد 
خودرو های حاضر در معابر 
سردار  شاهدیم.  را  شهری 
مهماندار افزود: نکته ای که باید به آن توجه شــود این است، 
همه ایــن افرادی که ایــن روز ها وارد خیابان ها می شــوند 

کارمندان نیستند که رفت و آمدشان ضروری باشد.

مسیح مهاجری: کسی پیدا نشد بپرسد ویروس کرونا 
چگونه می تواند مأمور خدا باشد؟

مسیح مهاجری در روزنامه 
نوشت:  جمهوری اسلامی 
بدشانســی کرونا بیشتر از 
اینجا بود که در شــرایط 
رواج فضای مجازی متولد 
شــد و چون در این رسانه 
گسترده به پهنای سرتاسر 
جهان، دایه های مهربان تر 
از مادر فراوان وجود دارند، از همان دوران پیچیده در قنداق 

بودن، انواع و اقسام لباس ها که عموماً به تن او گشاد بودند 
برایــش دوخته شــد. یکی گفت: کار، کار چین اســت، آن 
دیگری گفت: دســت آمریکا در کار است، سومی گفت: این 
مأمور خداست، چهارمی گفت: از علائم ظهور است، پنجمی 
گفت: غضب طبیعت اســت، ششــمی گفــت: کرونا آینده 
بشــریت را تغییر می دهد و دنیای پســاکرونا دنیای دیگری 
خواهد بود… در این میان، کســی پیدا نشــد بگوید یک 
ویروس منحوس چگونه می تواند مأمور خدا باشــد؟ کسی 
نپرسید چه نســبتی میان یک بیماری با موضوع ظهور امام 
زمان علیه السلام وجود دارد؟ کسی نگفت اگر عالم گیر شدن 
یک بیماری و جان باختن های میلیونی انســان ها از علائم 
ظهور اســت، چرا آن همه طاعون و وبا و آنفلوآنزا با بیش از 
۵0 میلیون کشــته ـ که قبل از این به سراغ ملت ها آمدند ـ 
باعث ظهور نشدند؟ چه کسی می تواند ادعا کند بعد از پایان 
دوران کرونا آدم ها دســت از خیانت و نزاع و فساد و قتل و 
جنگ و ســلطه گری و قدرت طلبی برمی دارند؟ چه کســی 
می تواند اطمیان بدهد کرونا خوی برتری طلبی انســان ها را 
تغییر می دهد و دنیا گلستان می شود؟ انسان، همان موجودی 
اســت که وقتی گرفتار طوفان دریا و تلاطم هوا و شــدائد 
زمین می شود به خدا روی می آورد و به محض اینکه نجات 
پیدا می کند از خدا غافل می شــود. کرونا که برود، آمریکا باز 
هم آمریکاست، صهیونیســت ها باز هم نژادپرست خواهند 
بــود، داعش باز هم داعش اســت، دعوا های جناحی ما هم 
پابرجا خواهد بود و انحصارطلبی ها و اقتدارگرایی ها و جنگ 

قدرت را باز هم خواهیم داشت.

واعظی: حتی دشمنان هم این کار را با ما نمی کنند
دوستانی  واعظی:  محمود 
که با وجود این تمهیدات، 
دوراندیشــی ها و کارنامه 
قابل دفاع کشور در مقابله 
با کرونا، امــروز دولت را 
متهم یا تخریب می کنند، 
بیشــتر از دولت به کلیت 
کشور و نظام جفا می کنند. 
تحلیل برخی مشــکلات اقتصادی کشــور، بدون در نظر 
گرفتن تحریم های دو سال اخیر کتمان واقعیت های آشکار 
و از آن بدتر مغالطه نشاندن معلول به جای علت است. این 
مشــکلات، نتیجه رویکرد دولت در سیاست خارجی نیست، 
نتیجه تحریم هایی است که ظالمانه بر ما اعمال شده است. 
نتایج رویکرد دولت در سیاست خارجی، همان شاخص هایی 
اســت که پیش از خروج امریکا از برجام در اقتصاد کشــور 
ثبت شده اســت. نادیده گرفتن آن شاخص ها در چارچوب 
رقابت های سیاسی قابل فهم است، اما تبرئه کامل تحریم ها 
و تحریم گران در مشــکلات فعلی اقتصادی کشور و نسبت 
دادن همه مشکلات به دولت، کاری است که حتی دشمنان 

هم نمی کنند. کشورمان این روز ها روز های سرنوشت سازی 
را ســپری می کند. روز های ســخت البته قطعــاً رفتنی اند، 
به شــرطی که بیشتر از همیشه در کنار هم باشیم و به دیده 
انصاف و با حســن ظن بــه یکدیگر نگاه کنیم. دســت از 
تخریب و تخطئه برداریم و با انسجام و یکپارچگی، همه به 
فکــر دیــار  ایــن  روشــن   فــردای 

 کنیم.

افشاگری کفاشیان این بار درباره افشین قطبی
درباره  کفاشــیان  علــی 
انتخاب افشــین قطبی به 
ملی  تیم  سرمربی  عنوان 
می گوید: یکجور هایی این 
مربی را مجبوری انتخاب 
کردیــم، درســت مثــل 
بازیکنــان  اســکوچیچ، 
قطبی  افشــین  می گفتند 

مربی نیست.

 پاسخ ربیعی به چند خبر جنجالی و شیطنت رسانه ای
 علیه دولت

ســخنگوی  ربیعی،  علی 
بــه  پاســخ  در  دولــت 
شــیطنت های خبری که 
پیرامــون ممانعــت ورود 
همسایه  کشور های  اتباع 
و  پاکســتان  جملــه  از 
گرفت،  صورت  افغانستان 
اظهــار کــرد: آنچه قابل 
توضیح اســت این که مرز های کشــور ها با همســایگان 
بخصوص پاکستان و افغانستان را ما نبستیم. بعد از سی ام 
بهمن این همسایگان بودند که مرزهایشان با ایران را با این 
تصور که ویروس کرونا در ایران آمده اســت بستند؛ پس ما 
مرز های خود را نبستیم. این موضوع اولین پاسخ صریح به 

این موضوع است.

نقل قولی از امام خمینی )ره( درباره ارتش و سپاه
رئیــس ســازمان عقیدتی سیاســی وزارت دفــاع با بیان 
خاطره ای بــه نقل از مقام معظم رهبــری در دیدار با امام 
خمینــی )ره( اظهار داشــت: در زمانی که صحبت از ارتش 
و ســپاه به میان آمــد حضرت امام دو دســت خود را بالا 
بردند و فرمودند: یک دســت ارتش و دســت دیگر ســپاه 
 اســت و این دو بــازوی توانمند از انقــلاب و میهن دفاع

 می نمایند.

نقل قولی از امام خمینی )ره( درباره ارتش و سپاه / شک نماینده اصلاح طلب به گزارش جنجالی دیوان محاسبات / انتقادات 
تند علی مطهری از کدخدایی / نماینده رشت: پسا کرونای وحشتناکی داریم 

مفقودی
برگ ســبز خودرو سواری سیستم پراید تیپGTXI مدل 1387 به شماره پلاک 
 S1۴12287۹0۵۴۵2 1۴۵ ن 87 ایران 36 شماره موتور 27۴۵۴8۹ شماره شاسی

مربوط به میثم خسروی فر مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

ســند و برگ سبز خودرو سواری سیســتم پژو تیپ پارس مدل 1387 به شماره 
پلاک ۵27 ی 16 ایران 12 شــماره موتور 12۴871101۵۹ شــماره شاســی 
NAAN01CA2۹E72663۵ مربوط به سید جواد نیکوکار طرقبه مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ ســبز خودرو وانت سیستم پیکان تیپ 1600i مدل 138۴ به شماره پلاک 
866 ن ۹8 ایران 32 شــماره موتور 1128۴0۴6۵38 شماره شاسی 12121011 

مربوط به علیرضا قاسمی رزگی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

کارت هوشمند به شماره 332۵07۹ ماشین کامیون کشنده سیستم اسکانیا تیپ 
R۴۵0LA۴*2MNA مدل 13۹7 به شــماره پلاک 136 ع 68 ایران ۴2 شماره 
 MACR۴X200J3۹2۹270 شــماره شاسی DC131۵۹L018318۹1۴ موتور
مربــوط به غلام محمد حاجی مرتضائی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

میباشد.
مفقودی

کارت هوشــمند بــه شــماره 2616716 ماشــین کامیون کمپرســی بنز تیپ 
۵2/1۹21مــدل 1۹66 به شــماره پــلاک 6۵3 ع 7۵ ایران 63 شــماره موتور 
028816 شــماره شاسی 10003۹۹0 مربوط به حمیدرضا قلندری مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ سبز خودرو سواری پراید مدل 138۴ به شماره پلاک 8۹۹ س 3۵ ایران ۴2 
شماره موتور 011022۵2 شماره شاسی S1۴122۴۴۹0۵8۵ به نام حسن قجری 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ ســبز و سند کمپانی خودرو وانت مدل 13۹6 به شماره پلاک 873 ص 83 
ایران 32 به نام امین سالاری مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

مفقودی
برگ ســبز خودرو  ســواری پژو TU3206 مدل 13۹7 به شــماره پلاک 1۵۴ 
NAAP- 182 شــماره شاســیA002۵110 27 ایــران 36 شــماره موتور  ی
03EE3JJ۵۴23۴6 به نام مرتضی کشوری ابدال آبادی مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ ســبز خودرو  سواری سیستم پراید تیپ نسیم دی ام مدل 1381 به شماره 
پلاک ۹31 ق 3۴ ایران ۹۴ شــماره موتور 23۹۵80 شــماره شاســی 1۵7177 

مربوط به ساناز دوزلاقی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

کارت - ســند و برگ ســبز موتور ســیکلت ســپند 12۵ مدل 1387 به شماره 
XNB۵XXX- 26۵1۴ - 77۴ شــماره موتور 32613۴82 شــماره تنه  پلاک

12۵S8782۴81X مربــوط به امید حبیبی حاجی یــار مفقود گردیده و از درجه 
اعتبار ساقط میباشد.

مفقودی
کارت هوشمند راننده به شماره 31736۵6 مربوط به وحیدرضا اسدی فرزند غلام 
محمد با شماره ملی 0702۹۹7668 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

مفقودی
برگ ســبز و ســند کمپانی خودرو کامیون بنز تک مدل 1371 به شماره پلاک 
62۹ ع ۵۴ ایران 32 شــماره موتور به نام عبدالرســول بخت مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

برگ ســبز خودرو  وانت سیســتم نیســان تیپ 2۴00 مدل 138۹ به شــماره 
NAZ- 7۴۴ ج 83 ایران ۴2 شــماره موتور ۵73۵77 شــماره شاســی  پلاک
PL1۴0TBN27۹۴6۹  بــه نام  طیبه عســکری مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط میباشد.
مفقودی

ســند و برگ سبز خودرو سواری سیستم پژو تیپ PARS XU7 مدل 13۹3 به 
شماره پلاک 8۹1 ط ۹8 ایران 32 شماره موتور 12۴K0۵۴0۹۵۵ شماره شاسی 
NAAN01CA8EK8۵8۹3۹ بــه نام ایرج الهی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط میباشد.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 20/۹/13۹0 
و برابر رای شــماره 13۹86030600600307۵ هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریــه تصرفات  مالکانه و 
بلامعارض متقاضی آقای علی تیموری فرزند احمد  به شماره شناسنامه 80۴ صادره 
از زاوه نسبت به ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹0/۴6 مترمربع )چهل 
وشــش متر ونود صدم متر مربع( قسمتی از پلاکـ 77 فرعی از130 اصلی دهستان 
اربعه واقع در بخش یک تربت حیدریه از محل مالکیت مشاعی خود متقاضی و برابر 
رای شــماره 13۹8603060060030۵0 هیات اول موضوع ماده یک قانون مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه وبلامعارض متقاضی 
آقای علی تیموری فرزند احمد بشــماره شناســنامه 80۴ صادره از زاوه نســبت به 
ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 8۵/۴6 مترمربع ) چهل وشش متر وهشتاد 
وپنج صدم متر مربع( قسمتی از پلاک 77 فرعی از 130 اصلی دهستان اربعه واقع 
در بخش یک تربت حیدریه از محل مالکیت مشاعی متقاضی  محرز گردیده است. 
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رســمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  
معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 

و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 31/1/13۹۹  تاریخ انتشار نوبت دوم: 16/2/13۹۹

سید محمد حسینی ـ قائم مقام رئیس واحد ثبتی تربت حیدریه

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد تربت حیدریه 

سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 20/۹/13۹0 و برابر رای  شماره 13۹860306006003070 هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم زهرا ســلیمانیان 
منظری فرزند محمد علی به شماره شناسنامه 1۴۴۴ صادره از تربت حیدریه 
نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۵/168متر مربع) یکصد 
وشــصت وهشــت متر وپانزده صدم متر مربع (  قمستی از پلاکـ ۹6 فرعی 
از126 اصلی دهستان اربعه  واقع در خراسان رضوی  بخش یک حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه از محل مالکیت رسمی خود متقاضی  از  محرز گردیده 
اســت. لذا به موجب مــاده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی 
در دو نوبــت به فاصله 1۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  
شهرها منتشــر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی دادخواســت بــه اداره ثبت محل تحویل دهد 
که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و 
در صورتی که اعتراض در مهلــت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 31/1/13۹۹

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 16/2/13۹۹
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

منبع: تابناک

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  برای
 پیک موتوری ها،باربری ها و شرکت های خدماتی
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